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Acta de la reunió del Plenari del Consell Municipal de Convivència, Defensa i 

Protecció dels Animals 19.11.2020. Reunió telemàtica 

 
 Hora d’inici: 17.30h 
 

 ASSISTENTS: 

 
ORGANISME/ENTITAT 

 

REPRESENTANT 

 

Presidenta del Consell Sra. Laia Bonet 
Grup Municipal de Junts x Catalunya Sr. Jordi Martí 

Grup Municipal de Barcelona en Comú Sra. Rosa M. Mateu  
Grup Municipal d’ERC Sra. Marta Alonso 

Grup Municipal de Ciutadans Sr. Fernando Alcalde  

Grup Municipal de Barcelona pel Canvi Sr. Jordi Daura 
Gerent Agenda 2030 Sr. Xavier Patón  
Directora Drets dels Animals Sra. Carme Maté  
Cap Departament Protecció Animals  Sra. Anna Ortonoves 
Secretària del Consell Sra. Anna Serra  

Guàrdia Urbana  Sr. Josep Jordi Guerrero 

Bombers  Sr. Rafael Álvarez Ochoa 

Zoo de Barcelona Sr. Jordi Indiano 

ADDA Sr. Manel Cases 
Amics i Voluntaris CAACB Sra. Alexandra Cebamanos 
Anima Naturalis Sra. Aïda Gascón 
ASBAC Sr. Jose Miguel Segura 
Associació per a la  Protecció dels GPP Sr. Iván González 
AVDA Sra. Gemma Segura 
Barcelona Gat i Gos Sra. Carolina Delgado 
Càtedra Affinity Animals i Salut Sr. Jaume Fatjó 
Col·legi d’Advocats de Barcelona Sra. Anna Mulà 
Col·legi de Metges Barcelona 
Col·legi de Veterinaris de Barcelona 
Corazón de Paloma 
Degats 
DEPANA 
Espai Gos 
Fundació Altarriba 
Fundació Darwin  
FAADA                                                      
FEDAN 
 

Sra. Núria Querol 
Sr. Ricard Parés 
Sra. Susana López 
Sra. Laura Maria Belchi / Sra. Isabel Losada 
Sra. Marta Gumà 
Sra. Àngela Coll 
Sra. Yolanda Valbuena 
Sr. Òscar Montoro 
Sra. Carla Cornella 
Sra. Carme Méndez 
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Experta 
Fundació Silvestre 

 
Sra. Montserrat Ubach 
Sra. Cristina Dalmau 

Fundacion Affinity Sra. Isabel Buil 
Gats de Gràcia i Plataforma Gatera Sra. Yolanda van Amersfoort 
INTERcids Sra. Maria Jose Mata 
Jardinet dels Gats Sra. Àlex Salvador 
Libera Sr. Leo Anselmi 
Progat Sra. Montse Casulleres 
Rescat Sr. Jaume Riera 
SOS Hurones Sra. Rosi Perea 
Udols Sra. Rosa Sagués 

 

 
 ORDRE DEL DIA  

 
1. Aprovació de l'acta de la sessió anterior.  

2. Inscripció de les entitats del Consell al Fitxer General d'Entitats.  

3. Representació del Consell Sectorial al Consell de Ciutat.  

4. Exposició i aprovació del Reglament de Funcionament del Consell Municipal de 
Convivència, Defensa i Protecció dels Animals.  

5. CAACB: estat d'entrades i adopcions, balanç del Millor Adopta virtual de la 
Mercè i del projecte Adopta un Gos Invisible. Obres de manteniment al CAACB.  

6. Programa estacional per promoure l'adopció de gats amb l'objectiu de 
combatre la soledat de les persones grans.  

7. Estat de la convocatòria de subvencions per a entitats que tenen cura de 
colònies de gats 2020.  

8. Avenços en la coordinació territorial amb els districtes.  

9. Presentació de la Mesura de Govern de benestar animal.  

10. Precs i Preguntes.  

 
 
Sra. Laia Bonet: Deixeu-me donar-vos la benvinguda a aquest Consell 
Ordinari del Consell Municipal de Convivència, Defensa i Protecció dels 
Animals. La veritat és que aquest any 2020 ha estat marcat per la 
pandèmia, i encara avui, un any carregat de dificultats, però  també hi ha 
notes positives, com per exemple, hem pogut constatar que malgrat tot 
hem pogut seguir implementant els mecanismes de participació 
ciutadana, com és el cas d’aquest Consell. De fet hem fet un total de tres 
sessions ordinàries i dues d’extraordinàries; una d’ordinària i una 
d’extraordinària al febrer, una d’ordinària i una d’extraordinària al juliol, 
que va ser la darrera vegada que ens vam veure, i l’ordinària d’avui. 
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Un total de cinc sessions, si no hi ha res de nou, aquesta serà l’última 
d’aquest any, però ja tenim deures, preparats, diguem-ho així, per a la 
primera sessió de l’any vinent, que us explicarem més endavant, a més a 
més vam fer una sessió no reglada amb les entitats del Consell, per trobar-
nos amb el Director General de Drets dels Animals del Govern de l’Estat, 
com recordareu ja ho vam parlar en una reunió, les entitats del Consell hi 
van poder ser, jo crec que va ser una reunió molt profitosa per conèixer de 
primera mà les polítiques que s’estan impulsant des del govern de l’Estat. I 
malgrat la distància que ens imposa la situació actual, volia fer una 
valoració positiva del que hem estat capaços tots plegats de fer a través 
d’aquest Consell durant aquest any, que ha estat veure’ns en tres ocasions 
però en cinc Consells i que em pogut treballar plegats i seguir enriquint de 
forma conjunta les polítiques de benestar animal a la ciutat de Barcelona i, 
en aquest sentit, us volia agrair la predisposició i sobretot la capacitat 
d’adaptació que ha estat fonamental aquest any. 
 
I avançar-vos respecte al Consell d’avui, que crec que és un Consell 
important, perquè és un Consell on finalment donem pas a un tema que 
portàvem treballant des de fa mesos i mesos que és el nou Reglament de 
funcionament, avui el presentem, avui l’enterem en el punt que toqui de 
l’ordre del dia, i ens permetrà adaptar-nos totalment al Reglament de 
Participació Ciutadana de la ciutat, cosa que ens donarà una magnífica 
cobertura jurídica i un espai de treball conjunt, amb les regles clares i 
consensuades. Crec que sense dubte ens permetrà guanyar en eficiència 
en la participació, i no vull, per tant, deixar d’agrair a tots els membres del 
grup de treball que han impulsat el nou redactat d’aquest reglament la 
capacitat de diàleg i sobretot el rigor amb el que heu treballat, però també 
a aquells als que heu participat més activament en un moment posterior, 
en el procés d’esmenes, jo crec que ens permetrà treballar més segurs a 
partir d’ara i amb regles clares, per tothom i integrar-nos en la dinàmica 
del Reglament de Participació de la casa que ens anirà molt bé també. 
 
L’Anna Serra us explicarà amb més detall, un cop aprovat el Reglament per 
part del Consell, que és el que ha de passar; ha de ser validat pels Serveis 
Jurídics, i després evidentment abans d’arribar al Consell Plenari per a la 
seva aprovació i publicació finalment al BOPB, haurem de parlar amb tots 
els Grups Municipals, per arribar a un acord sobre el seu contingut, que és 
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el que avui compartim en aquest Consell on hi ha representants de tots els 
Grups.  
 
També vull posar en valor els canvis previstos en la representació del 
Consell de Convivència, Defensa i Protecció dels Animals en el Consell de 
Ciutat, que també els abordarem en el tercer punt de l’ordre del dia, i que 
també volia destacar perquè és un moment de canvi i per tant és un 
moment d’agraïment sobretot. 
 
Abans de començar la sessió, deixeu-me que us parli, molt breument, d’un 
tema que no hem inclòs en l’ordre del dia, però que crec que per la seva 
rellevància, i la seva vigència i en el moment en el qual ens trobem, valdria 
la pena que avui poguéssim tractar en el marc d’aquest Consell, es tracta 
del Pacte de Teguise, tots el coneixeu, tots sabeu que és una Declaració 
que va tenir lloc el passat mes d’agost a les illes Canàries, malauradament 
a causa de la mort injusta i inhumana d’un gos, i que reivindica una bateria 
de normatives i polítiques públiques per prevenir i per eradicar qualsevol 
tipus de violència contra els animals. A partir del mes d’agost el Pacte ha 
anat prenent força molt ràpidament i per tant són moltes les entitats, els 
organismes que l’han subscrit a nivell de tot l’Estat, i per tant creiem que 
seria absolutament coherent que la ciutat de Barcelona, com a ciutat 
compromesa amb el benestar animal, subscrigués aquest Pacte, per això 
ens agradaria poder valorar avui, ja que celebrem aquest Consell, aquesta 
possibilitat, i recollir la postura del Consell de Convivència sobre la 
subscripció al Pacte de Teguise per part de l’Ajuntament de Barcelona.  
 
Per tant, si us sembla abans del punt de Precs i Preguntes podríem tractar 
plegats aquest tema, per no haver d’esperar a posicionar-nos sobre ell al 
proper Consell que serà l’any vinent, i així no demoraríem més aquesta 
decisió, si tots ho veieu bé, faríem això. 
 
I finalment i ara sí que acabo, fa uns dies vam rebre un correu electrònic 
de l’Associació Libera Plafaforma Zoo XXI en què se’ns demanava incloure 
també un punt a l’ordre del dia relatiu al Zoo de Barcelona i, per tant, 
l’Anna Serra com a Secretària del Consell ens informarà de seguida com 
procedir respecte a aquest punt. 
 
Li passo la paraula a l’Anna perquè ens expliqui també la dinàmica 
d’aquest Consell, com fer-ho per demanar paraula, etc. Gràcies. 
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La Sra. Anna Serra, atesa la reunió telemàtica, explica aspectes tècnics de 
com demanar la paraula i participar, funcionament del micròfon, com 
intervenir en els punts de l’ordre del dia, etc. 
 
Sra. Laia Bonet: Gràcies. Si us sembla, donem pas al primer punt de 

l’ordre del dia, que és: Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 

 
Sobre aquest punt us demanaria si algú té alguna observació a fer. 
 
Sí, gràcies, soc la Gemma Segura, de l’Associació de Voluntaris per la 
Defensa dels Animals AVDA: Bona tarda a tothom, només comentar que a 
la pàgina disset de l’acta de la reunió ordinària, a la línia deu, quan 
parlàvem dels gossos de Help Guau, demanàvem que poguessin sortir, 
com a mínim, dos cops a la setmana, no al dia, que tan de bo fos dos cops 
al dia, però nosaltres vam dir dos cops a la setmana. Res més. 
 
Sra. Laia Bonet: Moltes gràcies Gemma, doncs fem aquesta rectificació a 
l’acta i si no hi ha cap més observació, amb aquest canvi, la donem per 
aprovada. 
 
El segon punt de l’ordre del dia: Inscripció de les entitats del Consell al 

Fitxer General d'Entitats.  Aquest punt l’explicarà l’Anna, a qui passo la 
paraula. 

 

Sra. Anna Serra: Gràcies. Aquest punt l’havíem introduït en l’anterior 
Consell, i és que segons l’article 40 del Reglament de Participació 
Ciutadana s’ha d’elaborar un cens amb totes aquelles associacions que 
són de l’àmbit d’actuació del Consell i això s’ha de fer a través del Fitxer 
General d’Entitats. En base a això ens hem posat en contacte amb totes 
aquelles entitats membres del Consell que actualment són membres i que 
o bé no sortien en el Fitxer General d’Entitats o bé estaven en el fitxer 
amb una categoria que no era la de Defensa i Protecció dels Animals que 
és la que pertoca. Algunes de les entitats ja han fet aquests tràmits, 
algunes altres entitats falta que els facin, animem a tothom a què els 
facin, i en el cas que tingueu dubtes, escriviu als correus des dels quals us 
hem enviat aquesta informació i els mirem de resoldre. Aquesta actuació 
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serà bastant important de cara a la renovació dels membres del Consell 
que més endavant ja l’explicarem. Això és tot respecte al Fitxer d’Entitats. 

 
Sra. Laia Bonet: Perfecte, gràcies Anna. Si us sembla, si no hi ha cap 
observació respecte a aquesta informació que compartia ara l’Anna Serra 
amb nosaltres, passaríem al tercer punt: Representació del Consell 

Sectorial al Consell de Ciutat.  

 

Com tots vosaltres sabeu, tots els Consells sectorials de l’Ajuntament 
tenen un/a representant al Consell de Ciutat, que és el màxim òrgan de 
participació ciutadana de l’Ajuntament, que està presidit per l’Alcaldessa, i 
que aborda tots els temes més transversals de la ciutat i que integra les 
qüestions sectorials dels diferents Consells, Taules o Pactes de caràcter 
sectorial a través dels o les respectives representants. 

 

Fins ara el representant del Consell Municipal de Convivència, Defensa i 
Protecció dels Animals al Consell de Ciutat era el Sr. Manel Cases, que 
durant dos mandats ha desenvolupat aquesta tasca amb tota la serietat i 
tot el rigor que mereix, i ens ha manifestat ara que vol cedir el relleu, i per 
tant, des de la Presidència del Consell deixeu-me fer el que és d’obligat 
fer, però a més a més absolutament merescut, que és agrair al Manel 
Cases tots els anys de dedicació i l’esforç en una tasca que és 
absolutament important des del punt de vista del nostre Consell, que és 
donar veu al Consell de Convivència dins del Consell de Ciutat, i per tant, li 
desitgem el millor en el temps lliure que li quedi deixant aquesta 
responsabilitat, però en tot cas, i això és també important, és que ell es 
mantindrà com a representant en funcions del Consell fins que haguem 
acabat el procés d’elecció del nou representant i que a més a més com 
que és membre actiu de l’Associació de Defensa dels Drets dels Animals 
esperem i estem convençuts que podem seguir comptant amb ell en 
aquest Consell. 

 

Li dono la paraula al Manel Cases per si vol adreçar-nos unes paraules de 
comiat com a representant d’aquest Consell al Consell de Ciutat. 

 

Sr. Manel Cases: Deixeu-me ser una mica respectuós, Sra. Presidenta, 
representants del partits que estan aquí presents, companys, companyes, 
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amigues i amics, pels qui no em coneguin soc el Manel Cases i en aquests 
moments estic representant aquí al Consell a l’ADDA.  

 

Faré una mica d’història. Érem quatre o cinc, quan vam presentar la 
constitució d’aquest Consell Municipal, que si existeix va ser gràcies a la 
decisió de la Sra. Pilar Rahola, que era regidora en aquells moments. Farà 
ara més de dos governs que vaig entrar al Consell de Ciutat, que és com ha 
dit la Sra. Laia on s’agrupen la major part dels membres representatius de 
Barcelona, ja siguin cívics, intel·lectuals, culturals, universitaris i també 
d’altres col·lectius. Durant aquesta estada que vaig estar vaig fer el que 
vaig poder i de la millor manera que vaig saber. 

 

Vaig constatar quan jo estava allí els molts i amplíssims assumptes que es 
tractaven en cada convocatòria, però que mai es parlava dels animals. Per 
tant, vaig donar a conèixer el nostre Consell Municipal de Convivència, 
Defensa i Protecció dels Animals i al parlar jo vaig notar que cridava una 
certa atenció i que fins i tot -perdoneu-me- algú es despertava, senyal que 
això va ser una novetat. Per primer cop apareixen els animalons en alguns 
escrits de l’Ajuntament i en un de molt important com era la Carta 
Municipal de la Ciutat, que és com si diguéssim, el pal de paller de tot 
l’Ajuntament, i que en la seva refosa l’any 2014, en el capítol de Medi 
Ambient, art. 102, al final se li afegia, perquè no hi era, entre cometes, “i 
també la defensa i protecció dels animals”. Vaig parlar també de la 
gossera, d’altres coses, doncs procurava no abusar de la paraula, ni fer-me 
pesat, així ha anat passat el temps, fins que ha arribat el famós COVID,  o 
maleït COVID, en què com a persona que soc, molt vulnerable, em va 
resultar molt difícil participar com jo voldria, per això, després de pensar-
m’ho molt vaig decidir deixar pas a una altra persona del nostre nombrós 
Consell Municipal, perquè estic segur que qui em succeeixi, ho farà molt 
bé.  

 

Com a comiat vull agrair-vos el que m’haguéssiu escollit, perquè ha estat 
per a mi un plaer i un orgull poder representar-vos en el Consell de Ciutat. 

 

Abans us deia, el nostre nombrós Consell, perquè el que desitjaria, seria 
que sobretot romangués l’estima pels animals, revitalitzar aquell mantra 
que teníem de la Barcelona ciutat amiga dels animals, que sembla que 
està una mica oblidat. Ara al nostre Consell també hi ha persones valuoses 
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i necessàries que hi formen part, a raó dels seus coneixements però no 
d’un animalisme, diguem, sedimentat, perquè els miracles són 
impossibles, per aquests, estimades i estimats, que integren ara el Consell, 
estic segur que amb la seva estada aquí, i amb les tasques que estem 
desenvolupant entre tots, s’estimaran els animals, molt, als animals i a 
tots els animals, per a mi defensar els animals és gaudir d’un lloc 
meravellós, doncs no el podràs deixar mai més i sempre el tindràs a la teva 
vida. Moltes gràcies. 

 

Sra. Laia Bonet: Manel, jo crec que et trasllado el que tothom et trasllada, i 
alguns ja t’ho estan escrivint per xat; gràcies, gràcies per la teva dedicació i 
t’esperem com a representant d’ADDA, ben actiu en aquest Consell, 
encara que deixis de ser el representant del Consell al Consell de Ciutat. 
Gràcies per tot. 

 

Sr. Manel Cases: Ho procurarem, i moltes gràcies a tots i a totes. 

 

Sra. Laia Bonet: Aquesta és una part, el Manel deixa de representar el 
Consell en el Consell de Ciutat, ara evidentment s’ha de començar el 
procediment per escollir el/la representant del Consell al Consell de 
Ciutat. L’Anna ens explicarà el procediment que seguirem per fer-ho. 

 

Sra. Anna Serra: Gràcies. Agrair també al Manel la feina que ha fet durant 
tot aquest temps. Us explico quin és el procediment que seguirem; com en 
altres eleccions a representant, les persones que vulguin presentar-se com 
a representants al Consell de Ciutat hauran d’enviar la seva candidatura a 
l’OPAB, tot això no us preocupeu perquè us enviarem un correu, en les 
properes setmanes s’iniciarà aquesta recollida de candidatures, hi haurà 
un període per enviar-les, un cop s’acabi aquest període, es farà tot el 
recull i s’enviarà a totes les persones membres del Consell, i iniciarem les 
votacions que també tindran un període d’aproximadament uns deu dies, 
un cop transcorregut aquest període de votació es farà el recompte dels 
vots que ha rebut cada candidatura i la que hagi rebut més vots serà 
l’escollida com a representant del Consell de Ciutat, fet que es comunicarà 
a totes les entitats. Gràcies Laia. 

 

Sra. Laia Bonet: Molt bé, perfecte, procediment clar, si hi hagués qualsevol 
dubte, evidentment ens envieu una consulta, o bé durant el Consell ho 
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aclarim de nou o bé ho fem per via correu electrònic a partir de la 
finalització d’aquest Consell. 

 

Passem al quart punt: Presentació i aprovació del Reglament de 

Funcionament del Consell de Convivència, Defensa i Protecció dels 

Animals. 

 

Probablement el punt més important. L’Anna ens farà l’explicació, tots el 
coneixeu, perquè heu pogut participar, però sí que val la pena que hi 
dediquem uns instants. 

 

Sra. Anna Serra: Gràcies. Faig una mica un resum, aquest serà el 
Reglament de Funcionament del nostre Consell, l’últim reglament que 
teníem era de l’any 97, i per tant està molt bé que l’haguem pogut revisar, 
que l’haguem pogut actualitzar, no només amb el Reglament de 
Participació sinó amb el funcionament ordinari d’aquest Consell. El 
Reglament que avui sotmetem a votació del Consell consta d’un preàmbul 
de 4 capítols, una disposició addicional, una transitòria, una derogatòria i 
dues de finals.  

 

En el primer capítol hi ha les disposicions generals que tracten l’objecte, la 
naturalesa i les funcions del Consell, en el segon capítol la composició del 
Consell, que en línies generals el formen un màxim de 12 representants de 
les institucions que proposa la Presidència oïda la Comissió Permanent, 5 
experts, que això també representa un canvi respecte al Reglament que 
teníem actualment, i un altre canvi, és que les entitats poden participar 
fins a un màxim de 50 entitats, fins ara no teníem cap màxim, el 
Reglament de Participació Ciutadana sí que ens obliga a establir algun 
tipus de mesura, nosaltres l’hem posat en 50, aquesta és una de les coses 
que més vam parlar en el Grup de Treball, perquè no volíem que cap de 
les entitats que actualment és membre del Consell pogués quedar fora, 
per tant, posem aquest màxim de 50 entitats, segur que participen, si en 
algun moment hi hagués més de 50 entitats s’hauria de fer a través d’un 
sorteig, que està explicat en el Reglament com s’ha de fer. De moment en 
aquesta situació no ens hi trobarem perquè hi poden entrar totes les 
entitats. Això sí, entitats que estiguin inscrites en el Fitxer d’Entitats, per 
això en el punt anterior dèiem que és tan important que totes les entitats 
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estigueu en el Fitxer en la categoria de Defensa i Protecció dels Animals 
que és la que pertoca en el nostre Consell. 

 

En el capítol tres es parla dels drets i de les obligacions dels membres del 
Consell, i en el capítol quatre de l’organització i el funcionament, aquí 
sobretot parla dels diferents òrgans que hi ha; la Presidència, la 
Vicepresidència, el Ple, la Comissió Permanent, i les seves funcions, i 
després les diferents disposicions.  

 

Un cop l’aprovem ara en aquest Consell, com ja us hem explicat en altres 
ocasions, hi ha tot un recorregut que ha de passar, que ara ens apuntava 
la Laia; un informe dels Serveis Jurídics, un informe de Transversalitat de 
Gènere, ha de passar per la Comissió de Govern, s’ha d’enviar als Grups 
Municipals, s’ha de fer una Aprovació Inicial a la Comissió del Plenari, 
Exposició Pública, anàlisi i resolució de les al·legacions, aprovació de la 
Junta de Portaveus, Aprovació Definitiva al Plenari i finalment la publicació 
al BOPB.  

 

Com us podeu imaginar tot aquest recorregut és lent i serà lent i com que 
és un Reglament que hem treballat moltíssim en el Grup de Treball, és un 
Reglament on totes les esmenes, com heu pogut veure en el correu que us 
vam enviar, les hem acabat incorporant, en alguns casos directament, en 
altres casos fent unes transaccions amb les persones que les havien 
presentat, el Grup de Treball ha considerat que milloraven el text i les hem 
incorporat. És a dir, que en general creiem que és un Reglament bastant 
de consens. 

 

Per això, des de la Secretaria us volem fer una proposta, una proposta 
d’acord, segons la qual nosaltres puguem començar a renovar els òrgans 
tot i que el Reglament no estigui publicat en el BOPB, creiem que això pot 
facilitar el funcionament d’aquest Consell perquè ens permetria començar 
amb les renovacions de la Vicepresidència, de la Comissió Permanent i 
quan arribés el cas dels membres del Consell. Però en tot cas, sí que de la 
Vicepresidència i Comissió Permanent podríem començar demà mateix 
com qui diu, si arribéssim a aquest acord per renovar-los. 

 

Ara deixaríem un moment per veure si hi ha consens a aquest acord que 
us proposem des de la Secretaria del Consell consistent en què tot i que 
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no estigui publicat al BOPB puguem començar per acord del Consell a 
renovar els òrgans segons aquest Reglament. 

 

Deixo uns segons per si algú vol fer alguna observació. 

 

Sra. Àngela Coll: Per demanar entrar al Fitxer d’Entitats sempre es demana 
persona jurídica, el NIF de l’entitat, Espai Gos és una plataforma ciutadana 
que no té NIF, és el format que vam triar expressament, no ens agradaria 
convertir-nos en associació, criem fermament en les plataformes 
ciutadanes i volem saber en quina situació ens deixa això. 

 

Sra. Anna Serra: Àngela, aquest dubte que l’heu tramès per correu 
electrònic, i estem pendents de poder-vos respondre, no es porta des de 
la Direcció de Drets dels Animals ni des de cap Direcció propera, hem de 
parlar directament amb la gent que porta el Fitxer General d’Entitats per 
trobar la millor solució, pel coneixement que jo tinc, el Fitxer General 
d’Entitats tampoc és absolutament estricte, per tant, si no hi ha algun 
document haurem de mirar de quina manera aconseguir-ho, jo crec que 
no hi haurà problema perquè pugueu registrar-vos, deixeu-nos que la gent 
que porta el Fitxer pugui fer els tràmits, doncs avui se’ls ha reenviat el 
correu però evidentment encara no tenim resposta. 

 

Sra. Àngela Coll: Gràcies. 

 

Sra. Anna Serra: Hi ha alguna observació més? Si no hi hagués cap més, 
prenem aquest acord, segons el qual tan aviat com ens sigui possible, 
iniciarem aquesta renovació dels òrgans. Si va bé, Laia, passaríem a la 
votació. 

 

Sra. Laia Bonet: Sí, si no hi ha cap comentari a fer sobre el Reglament, és 
obvi que tots l’heu pogut conèixer durant aquests mesos de treball intens i 
per tant el debat no està tant en el contingut del Reglament, que ja està 
consensuat, sinó en el moment formal de l’adopció, de l’aprovació per 
part del Consell, per tant, tirem endavant en el procés de votació que s’ha 
de fer, a més, un per un, no? 
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Sra. Anna Serra: Sí, justament per la transcendència que té l’aprovació 
d’aquest Reglament per part del Consell, veiem la importància de fer 
aquest votació de manera pública i nominal, això vol dir que anirem llegint 
per ordre alfabètic del cognom les persones representants que ens heu 
comunicat que emetreu el vot, representants d’organismes, institucions, 
entitats, de Grups Municipals, de Serveis Municipals, tots els membres 
tenen un vot, és a dir, hi ha un vot per entitat, hi ha un per cada un dels 
Grups Municipals, un vot per les diferents institucions i un vot pels Serveis 
Municipals que són Bombers de Barcelona, Guàrdia Urbana de Barcelona, 
Zoo de Barcelona i Servei de Drets dels Animals. 

 

Com que no ens ha arribat la confirmació de vot de totes les entitats, 
organismes i institucions, en cas que no anomenés alguna d’aquestes, 
espereu-vos al final i m’ho feu saber, ja deixaré un moment per fer-ho 
saber. 

 

En alguns casos tot i no tenir la confirmació, o bé us he vist o bé 
normalment participeu del Consell, en alguns casos pot ser que anomeni 
persones que no hi siguin, però crec que així serà més fàcil que no si ho 
fem directament tothom al final. 

 

Comencem la votació de la proposta de funcionament del Reglament del 
nostre Consell, adaptat al Reglament de Participació Ciutadana. 

 

Els vots s’emeten a favor, en contra o abstenció. 

 

Sra. Anna Abad d’Animal Help, que crec que no hi és. 

Sr. Fernando Alcalde de Ciutadans; A favor 

Sra. Marta Alonso d’ERC; A favor 

Sr. Rafael Álvarez de Bombers; A favor 

Sr. Leo Anselmi de Libera; A favor 

Sra. Laura Maria Belchi de Degats; A favor 

Sra. Laia Bonet, com a presidenta del Consell i PSC; A favor 

Sra. Isabel Buil de Fundació Affinity; A favor 

Sr. Manel Cases d’ADDA; A favor 

Sra. Montse Casulleres de Progat: A favor 

Sra. Alexandra Cebamanos d’Amics i Voluntaris del CAACB; A favor 
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Sra. Àngela Coll d’Espai Gos; Abstenció 

Sra. Carla Cornella de FAADA; A favor 

Sra. Cristina Dalmau de Fundació Silvestre; Sembla que no hi és 

Sr. Jordi Daura de Barcelona pel Canvi; A favor 

Sra. Carolina Delgado de Barcelona Gat i Gos; Sembla que no hi és 

Sr. Jaume Fatjó de Càtedra Affinity Animals i Salut; A favor 

Sra. Aïda Gascón d’Anima Naturalis; A favor 

Sra. Marita Giménez Candela com a experta; No podia venir 

Sr. Josep Jordi Guerrero de Guàrdia Urbana; A favor 

Sra. Marta Gumà de DEPANA; A favor 

Sr. Jordi Indiano del Zoo; A favor 

Sra. Emma Infante de Futur Animal; Crec que no hi és 

Sra. Susana López de Corazón de Paloma; A favor 

Sr. Jordi Martí de Junts x Catalunya; A favor 

Sr. Isaac Martín del PP; Penso que no hi és 

Sr. Ivan González de l’Associació de GPP; A favor 

Sra. Elena Mate d’Amics i Voluntaris d’Adopció de Gats;  

Intervé la Sra. Alexandra Cebamanos;  L’Elena no s’ha presentat, ella és de 
la Comissió de Gats de la nostra associació, no sé com està posada en 
aquest cas. 

Sra. Anna Serra: La teníem com a associació. Hi ha algú de l’entitat que 
pugui emetre el vot? 

Sra. Alexandra Cebamanos: jo ja he votat. En quina associació hi consta 
l’Elena Mate ? 

Sra. Anna Serra: Ens consta com Amics i Voluntaris d’Adopció Gats. 

Sra. Cebamanos: Amics i Voluntaris d’Adopció de Gats forma part de 
l’Associació Amics i Voluntaris del CAACB de Barcelona de la qual ella, 
l’Elena és la responsable de la Comissió de Gats. 

Sra. Anna Serra: Per tant, el vot ja està emès perquè és una part 
l’Associació Amics i Voluntaris del CAACB. Gràcies per l’aclariment 
Alexandra. 

Sra. Carme Maté de la Direcció de Drets dels Animals; A favor 

Sra. Rosa Maria Mateu de Barcelona en Comú; A favor 

Sra. Anna Mulà de l’ICAB; A favor 

Sra. Carme Méndez de FEDAN; A favor 

Sra. Ana Menéndez de la FAVB; No hi és 
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Sr. Kike Molina d’Ecologistes en Acció; No hi és 

Sr. Òscar Montoro de la Fundació Darwin; A favor 

Sr. Jaume Padrós del Col·legi de Metges; La Sra. Núria Querol informa que 
està ella en representació; A favor 

Sr. Ricard Parés del Col·legi de Veterinaris; A favor 

Sra. Rosi Perea de SOS Hurones; A favor 

Sra. Sònia Pujol d’APDA; No hi són 

Sr. Jaume Riera de Rescat; A favor 

Sra. Rosa Sagués d’Udols; A favor 

Sra. Àlex Salvador del Jardinet dels Gats; A favor 

Sra. Gemma Segura d’AVDA; A favor 

Sr. José Miguel Segura d’ASBAC; Hi era perquè l’he vist  

Sr. Enric Soler de la Lliga Protectora d’Animals i Plantes; Tampoc hi són 

Sra. Montserrat Ubach com a experta; A favor 

Sra. Yolanda Valbuena de la Fundació Altarriba; A favor 

Sra. Yolanda van Amersfoort de Gats de Gràcia; A favor 

Sra. Yolanda van Amersfoort com a Plataforma Gatera; A favor 

 

Sra. Anna Serra: Ja hem acabat les votacions, no m’atreveixo a fer el 
recompte, doncs potser m’hagi deixat d’anotar alguna de les votacions, 
però com a mínim queda aprovat per 34 vots a favor i una abstenció. 

 

A partir d’ara seguirem amb la resta de passos per a l’aprovació d’aquest 
Reglament de forma definitiva. 

 

Deixo aquest espai per a les persones que no heu pogut emetre el vot. 

 

Sra. M. José Mata d’INTERcids; A favor 

Sra. Cristina Dalmau de Fundació Silvestre; A favor 

 

Alguna altra entitat que ens haguem deixat, que no hagi pogut emetre el 
seu vot? 

 

Sra. Laia Bonet: Anna, en el xat la Isabel Losada deia que la Carolina té un 
problema d’àudio, potser això vol dir que no ha votat. 
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Sra. Isabel Losada: La Carolina està reiniciant l’ordinador doncs no li acaba 
de funcionar l’àudio, estic parlant amb ella per WhatsApp. 

 

Sra. Anna Serra: Isabel, si li pots consultar i si ens pots dir si la Carolina 
delega el vot en tu i així pots emetre el vot de la Carolina de Barcelona Gat 
i Gos, perfecte. Atès que després això constarà en acta no hi hauria 
problema. 

 

Sra. Isabel Losada: D’acord, us dic en seguida que em respongui. 

 

Sra. Anna Serra: Moltes gràcies. 

 

Sra. Laia Bonet: Acabem de tancar aquest tema i queda entès que es faria 
constar la delegació, i en tot cas a efectes d’aprovació de l’acta ja seria el 
moment de corregir-ho si hi hagués alguna incidència en aquest sentit. 

 

Donaríem per tancat aquest tema i passaríem al següent punt de l’ordre 
del dia, si us sembla. 

 

Celebrar en tot cas que haguem començat a donar ja formalment aquest 
pas per tenir el Reglament, intentarem que aquests passos que queden, 
que són els que li donen formalment ja el camí cap a la vigència d’aquest 
Reglament siguin els més àgils possibles perquè el puguem tenir 
directament en vigor i en tot cas, mentrestant, i per això també era 
rellevant la proposta que ens ha fet l’Anna com a Secretària d’aquest 
Consell, que puguem començar a avançar els procediments de 
nomenament dels òrgans perquè ja ens puguem posar al dia en els temes 
que són clau sense necessitat d’esperar a la vigència del Reglament. 

 

Passem al cinquè punt: CAACB: estat d’entrades i adopcions, balanç del 

Millor Adopta virtual de la Mercè i del projecte Adopta un Gos Invisible. 

Obres de manteniment al CAACB. 

 

La Carme Maté, com a Directora, ens donarà la informació sobre la 
situació actual del CAACB, l’estat d’entrades i adopcions, el balanç de la 
Campanya Millor Adopta que vam fer de forma virtual per la Mercè, i el 
projecte Adopta un Gos Invisible, que crec que és un projecte que està 
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donant uns resultats magnífics, la veritat és que és de les coses que 
il·lusionen més, que aquells animals que fa més temps, que costa que la 
gent se’ls miri, doncs se’ls comencen a mirar i comencen a trobar famílies 
d’acollida i la veritat és que és una autèntica alegria. 

 

I finalment farà també una referència a les obres de manteniment del 
CAACB. Carme, tens la paraula. 

 

Sra. Carme Maté: Com podeu veure en la gràfica del CAAC: estat 

d'entrades i adopcions els indicadors que estem obtenint ara en el Centre 
d’Acollida són unes xifres molt bones, aquesta és la taula que correspon al 
tancament del gener al setembre del 2020. L’entrada de gossos, com es 
pot observar en la gràfica, ha disminuït considerablement 

 

Al setembre només hem tingut dos gossos abandonats, per esmentar una 
xifra que és realment rellevant. Estem molt contents de trobar que hi ha 
una disminució d’aquestes entrades. 

 

Passem a la gràfica següent, que és la de gats: Continuem en uns 
percentatges molt baixos de gats que entren i que estan identificats. 
Tenim el pic de les entrades que es produeixen més massivament al juny, 
juliol i agost i després ja comencen a baixar a partir de setembre. Els gats 
abandonats al setembre són 38, no són els 2 gossos de la diapositiva 
anterior però en general veiem que la xifra d’animals que estan entrant en 
el CAACB està molt amortida, està més frenada. 

 

Quant a la campanya que hem fet Per la Mercè, Millor Adopta, vam haver 
de fer-la virtual, com sabeu estem en plena pandèmia i per tant no vam 
poder fer un espai per la Mercè com fèiem habitualment amb parada 
presencialment a la Plaça Catalunya.  

 

Vam fer doncs la campanya virtual i vam donar l’oportunitat perquè en 
aquest adopta virtual també es pogués adoptar aquests animals i 
promoure la feina que es fa des de les entitats per tal que puguin sortir 
animals en adopció. 
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L’espai virtual va estar a la web municipal i a les xarxes socials i es va 
oferir: 

 

-Informació del que fan aquestes entitats.  

-Informació sobre la tasca i funció del CAACB. 

-Vídeo enregistrat al CAACB amb els animals en adopció en aquesta 
campanya. 

 

Avaluació campanya “Per la Mercè, millor Adopta” 2020. Resultat de la 
campanya:  

 

• Visites web de Benestar Animal durant el mes de setembre: 15.435 

•  Visites al web “Per la Mercè, millor adopta”: 1.293 

•  Visualitzacions del vídeo: 1.043 

• Tenim l’èxit dels animals que han estat adoptats:  Archo, Duc, 
Telmo, Chicho, Teddy i Manoko. 

 

Aquest és un primer èxit de fer una campanya virtual.  

 

Després tenim la campanya “Un Gos Invisible”. Passem a veure el vídeo 
per veure com és la campanya. 

 

Els vídeos són molt curts i apareixen els missatges amb quatre 
característiques importants de l’animal que està en aquesta campanya 
d’Adopta un Gos Invisible. 

 

Estaria bé si es pogués veure el vídeo. Sembla que hi ha algun problema 
tècnic. 

 

Sra. Laia Bonet: Es pot enviar l’enllaç del vídeo pel xat o per correu 
electrònic perquè el tingui tothom. 

 

Sra. Anna Serra: D’acord, ja l’hem enviat. 
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Sra. Carme Maté: La campanya d’Un Gos Invisible tracta d’aquell gos que 
per la seva raça, mida o edat passa desapercebut als ulls dels possibles 
adoptants.  

 

� Des de l'Ajuntament de Barcelona volem fer-los visibles. 

� Tenim la sèrie de vídeos que té l'objectiu de trobar una llar al Teddy, 
el Rex, la Sally, la Chula, la Triana, el Bony, el Sasha, la Rumba, la Lúa 
i el Danko. Són 10. Dir que d’aquest 10 el Teddy i el Rex ja estan 
adoptats. 

� Des del 14 d’octubre, es penja un vídeo d'un nou Gos Invisible, 
durant 1 setmana, pels canals de xarxes socials municipals:  

 

� @barcelona_cat (twitter),  

� @barcelona.cat (facebook) 

� @barcelona_cat (instagram) 

 

Si entreu a aquestes xarxes els veureu tots. També es fa difusió través dels 
canals dels diferents districtes i també a través d'Àrees com Ecologia 
Urbana i Agenda 2030. 

 

Podeu entrar a aquests links i fer difusió i a veure si trobem també una llar 
per als altres que encara estan pendents en adopció. 

 

Obres de manteniment del CAACB: Hem començat el 3 novembre de 
2020, i acabarem el 3 febrer de 2021. 

 

� Tenim una part exterior d’obres com és el canvi de la porta 
d’entrada al Centre (ja acabada). 

� Canvi del paviment a la zona de boxes de gossos i als patis. 

� Creació de dues gàbies amb doble porta a la zona d’entrades de 
gossos. 

� Es farà el paravent a la barana del passadís llevant de la zona de 
gosseres. 

� Paravent pendent a la gatera. 

� Canvi de portes d’entrada a la zona de gossos.  

� Reparació de totes les humitats que tenim al magatzem i a la zona 
de la caldera de pèl·let.  
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� Renovació de l’espai de taquilles de voluntariat. 

� Edifici de Serveis: Canvi de la porta d’entrada a l’edifici de serveis. 

� Habilitació de magatzem a la planta 1a per a farmaciola veterinària. 

� Habilitació d’una segona consulta a l’espai del back office i trasllat 
de la zona de back office a la planta 1a. 

 

Amb tot això tindríem acabat el punt cinquè. 

 

Sra. Laia Bonet: Perfecte, Carme. Hi ha alguns comentaris en el xat 
d’alguns de vosaltres on dieu que és una campanya encertada. S’agraeixen 
el comentaris.  

 

Ha estat una campanya -la Marta Gumà deia que es pogués continuar 
fent- on hem tirat més de tecnologia i hem hagut de confiar menys en la 
presencialitat. Són eines que si ens són útils s’han de continuar utilitzant 
evidentment, i és el que hem pogut veure durant aquests mesos, i per tant 
també hem après sobre la marxa, com tots plegats, a conviure amb la 
tecnologia i també a fer-ne l’ús adequat. Crec que ens ha funcionat des 
d’aquest punt de vista i hem de seguir aprenent. 

 

Algú volia fer algun comentari sobre la campanya? 

 

Sra. Alexandra Cebamanos: Gràcies. Primer de tot donar l’enhorabona 
perquè és una campanya molt bona i els gossos i gats que porten més 
temps es mereixen aquesta publicitat, o sigui que esperem que seguim en 
la mateixa línia i amb nous projecte per a ells. 

 

I la pregunta és si tenim el mateix projecte plantejat per als gats amb les 
mateixes condicions i quins seran aquests 10 gats, si ja ens ho direu, o serà 
sorpresa, que tindran aquesta sort, a veure si tenen la mateixa sort que els 
que ja han sortit adoptats. Gràcies. 

 

Sra. Carme Maté: En el següent punt us expliquem la campanya de gats. 

 

Sra. Laia Bonet: No farem spoiler doncs, si hi ha alguna pregunta més? 
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Gràcies a tots vosaltres que us oferiu, pel que veig en el xat, a compartir 
aquests vídeos. Com més difusió en fem més possibilitats tenim de trobar 
famílies. Si no recordo malament amb el Teddy i amb el Rex va ser 
pràcticament automàtic, la primera setmana de començar a difondre el 
vídeo van trobar família. Ara hem frenat una mica aquest ritme, es tracta 
que ampliem la difusió i segur que hi haurà una família que està esperant 
adoptar que ho farà amb els que estan aquí a la llista, com deia 
l’Alexandra a la llista dels privilegiats que han entrat en aquesta 
campanya. 

 

Anem, si no hi ha cap més observació, al sisè punt: Programa estacional 

per promoure l'adopció de gats amb l'objectiu de combatre la soledat de 

les persones grans. 

 

És un dels reptes que ens hem trobat en els darrers mesos i pensem que 
aquí hi poden haver dos reptes, dues necessitats que podem trobar el 
punt en comú i que pot ser una sortida tant per a uns com per als altres. 
Quan vulguis, Carme. 

 

Sra. Carme Maté: Estem començant a fer els vídeos per als gats del 
Programa estacional per promoure l’adopció de gats amb l’objectiu de 
combatre la soledat de les persones grans. 

 

� L’Ajuntament de Barcelona posa en marxa l’Estratègia Municipal 
contra la soledat 2020-2030, amb la finalitat de contribuir a 
combatre el sentiment de soledat entre els ciutadans i les 
ciutadanes. S’ha desenvolupat un projecte molt maco que és el 
Projecte “Vincles”. 

� És tracta d’un projecte conjuntament treballat amb la Gerència de 
Drets Socials, Justícia Global, Feminismes i LGTBI i el CAACB. 

� S’emmarcarà dins de la campanya “Pel Nadal, millor adopta” 
d’enguany. Encara no és públic. 

� La idea és fer un Programa per promoure l’adopció de gats amb 
l’objectiu de combatre la soledat de les persones grans, i volem 
sortir amb aquesta campanya al Nadal. 

 

Aquesta és la notícia vinculada també amb els altres invisibles que poden 
ser els gats, no els més petits, sinó que són els més grans. 
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Sra. Alexandra Cebamanos: Sabia que hi havia aquest punt, ja m’ho havia 
mirat, però primer de tot el que em crida més l’atenció és el redactat 
perquè deixa clar que l’objectiu és combatre la soledat de les persones 
grans, i clar, nosaltres en aquest Consell, i nosaltres com a Associació, el 
que prioritzem en tot moment és el benestar dels animals.  

 

Si ens posem a pensar en els gats que porten més temps, intentant fer un 
paral·lelisme amb l’anterior projecte, que és el dels gossos invisibles, que 
són els que porten més temps, si jo penso amb els gats invisibles del 
CAACB que porten més temps, són gats que tenen moltíssima por, gats 
que tenen pànic a vegades a les persones, que no estan acostumats a 
estar amb gent, i que necessiten moltes vegades mans expertes, llavors, 
clar, ens sobte que el projecte té com a objectiu les persones grans, i 
precisament quan jo penso en una persona gran, el gat que penso que 
l’hauria d’acompanyar és un gat carinyós, que busqui el contacte amb les 
persones, que estigui acostumat a una llar, i clar, em costa d’imaginar-me 
els gats que porten més temps -sobretot perquè estem parlant que són 
dos projectes similars o que busquen el mateix- doncs ens trobaríem amb 
un tipus de  gat que es posaria sota el sofà, intentaria esgarrapar-te, seria 
impossible ficar-lo dins d’un transportí. 

 

Aquesta seria una primera reflexió sobre aquest projecte, que m’encanta 
la idea de promoure els nostres animals, això és el més important, però sí 
que és cert que no acabem de veure aquest matx exactament. 

 

I d’altra banda, una cosa que ens preocupa molt o que ens agradaria saber 
és que com són gats que van a famílies o a persones grans i que no 
sempre podran fer-se càrrec d’ells, ens agradaria saber si aquests gats 
sortirien acollits, doncs com funcionen molt bé les Cases d’Acollida en el 
CAACB, voldríem saber si sortirien acollits i seria el CAACB el que es 
mantindria com a responsable i vetllaria per la protecció d’aquest animal. 

 

I d’altra banda, si aquest projecte tira endavant, com teniu previst per 
Nadal,  si compteu  amb  la  Comissió de Gats -abans heu mencionat 
l’Elena- perquè pugui dir la seva o opinar referent a això. 
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Crec que fa dos Consells ja us vam comentar que la nostra voluntària 
Agnieszka Navarro ja va iniciar a Sant Cugat un projecte amb persones 
grans i gats, que en aquest cas sí que havia d’haver-hi aquest vincle i que 
eren gats que creiem que s’adequaven a la persona. Ho fèiem mot 
persona-gat i buscant gats que en moltes ocasions venien de famílies amb 
similar situació. Gràcies. 

 

Sra. Carmen Maté: Evidentment, hi haurà una selecció dels animals que 
puguin ser adoptables al perfil de les persones amb qui han de viure, no 
són gats invisibles, són gats per poder ser adoptats, hi haurà una selecció, 
hi haurà un acompanyament, el programa Vincles està estructurat per a la 
gent gran que viu sola, hi ha pensades fer unes sessions en webinar de 
manera que es puguin donar consells, ha d’haver-hi un feedback continu 
amb les persones que tinguin o que adoptin el gat. Evidentment no seran 
gats que no siguin adequats per viure amb una persona o amb una família. 

 

El programa Vincles és un programa que porta la Gerència de Drets 
Socials, Justícia Global, vincula les persones que estan soles i tenen tot un 
sistema d’acompanyament i d’explicació d’altres aspectes del programa, 
per acompanyar i per combatre aquesta soledat. En aquest sentit 
nosaltres hem pensat que ens podríem vincular per la possibilitat 
d’adoptar gats, i no només seran els gats del CAACB, comptem també amb 
la possibilitat que les entitats hi participeu i feu aquesta valoració de quins 
seran els millors animals per aquesta adopció. Però en cap cas seran gats 
que no estiguin adaptats a viure en una casa, amb una família. 

 

Sra. Laia Bonet: Alexandra, gràcies per la reflexió, perquè jo crec que 
l’apunt que feies és més que rellevant, el que es presenta en aquest punt 
no és la cara B dels gossos invisibles que dèiem abans, és una altra 
campanya que es refereix a gats però que té un segment de població i un 
objectiu concret addicional i, per tant, no anem, als gats invisibles, aquí 
anem, diguem-ho així, a solucionar un problema a dues bandes, gats que 
tenim al Centre i que necessiten tenir una família i acollida i persones 
grans que se senten soles i que estarien millor acompanyades, en aquest 
cas, d’un gat, amb aquesta convivència. I anem a buscar quines són les 
combinacions, i aquí s’ha de tenir en compte, evidentment, les 
adequacions, tal com parlava ara la Carme. 
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L’altre tema és, evidentment, que ens plantegem el mateix que hem fet 
pels gossos; els gossos invisibles i els gats invisibles. I aquí el que preval no 
són les condicions de la família sinó el que requereix l’animal, el que 
requereix en aquest cas el gat. El gat que porta tant de temps i que per les 
seves circumstàncies necessita anar a la família adequada. Aquí qui 
s’adapta és la família al gat i, per tant, cal seleccionar també bé a aquesta 
família. 

 

Per tant, el que et dic són dues línies de treball diferent. Avui la que us 
explicàvem és aquesta, la que està vinculada a la gent gran que se sent 
sola, però és evident que el resultat que estem obtenint amb els gossos 
invisibles, ens fa plantejar la necessitat d’enfocar-ho també als gats que 
compleixen les mateixes condicions. 

 

Veig que hi ha alguna pregunta. 

 

Sra. Aïda Gascón d’Anima Naturalis: M’ha sobtat aquesta campanya al 
Nadal, perquè des d’Anima Naturalis fa anys que fèiem pel Nadal una 
campanya, precisament en aquest sentit “No compres, adopta” però 
parlant amb algunes entitats d’aquest Consell, que no recordo quines, 
perquè parlem de fa anys, ens van dir que no era recomanable fer 
campanyes al Nadal per fomentar les adopcions i les vam deixar de fer. 
Perquè la gent vol regalar un animal i en comptes de comprar-lo l’adopta, i 
creiem que els animals no s’han de regalar, perquè no són joguines, etc.  

 

Jo volia saber què opinen les entitats de fer campanyes d’adopció al 
Nadal, si és positiu o no, perquè reactivaríem aquestes campanyes d’ara 
endavant, si són recomanables o què. 

 

Sra. Laia Bonet: Entenc que és una pregunta oberta a totes les entitats. Hi 
ha algú que vulgui expressar la seva opinió? 

 

Sra. Yolanda van Amersfoort: El que ha dit l’Alexandra em sembla molt 
encertat. La campanya els gats invisibles, no em sembla malament, la dels 
gossos em sembla francament bona, però hi ha una diferència entre el 
que és un gos i el que és un gat, evidentment, això sembla una tonteria, 
però una de les coses que em preocupa és que el gat que va a les persones 
grans és un gat que corre el risc que no sigui ben cuidat, a no ser que hi 



 

 

 

Consell Municipal de Convivència, Defensa i Protecció dels Animals 

 

24 

 

hagi un seguiment per part del CAACB, en cas que ho vagi a fer, perquè el 
gat és un mal malalt, quan la gent es dona compte que el gat està malalt 
moltes vegades la malaltia del gat ja està bastant avançada. 

 

I això en el cas de les persones grans jo ho veig un risc molt gran. 
Simplement això, és una de les coses que em crida l’atenció. Una persona 
gran, segons l’edat que tingui, i l’experiència que tingui, es pot trobar amb 
un gat que podrà ser súper carinyós, però aquest gat pot començar a 
emmalaltir, i la senyora possiblement no es dona compte, simplement 
pensa que dorm més, que està més tranquil, i realment el gat s’està 
morint davant i la senyora no es dona compte, no perquè no vulgui, sinó 
simplement perquè no té suficient informació o no té un seguiment. Per 
això pregunto; hi ha algú en aquest programa que faci una revisió regular 
de la salut dels gats que acompanyen les persones grans? 

 

I la segona qüestió que plantejo és contestar al que s’ha dit sobre les 
campanyes pel Nadal Adopta, jo francament com a Gats de Gràcia, en 
aquesta època amago els gats que tinc en adopció, ni per Reis, ni per 
Nadal, sobretot perquè es segueix pensant en aquesta època en el gat 
petit com a regal. Jo per Nadal i per Reis no soc partidària en absolut que 
es facin campanya de promoció d’adopció d’animals. Jo no dono gats en 
adopció en aquesta època perquè és totalment contraproduent. Gràcies. 

 

Sra. Laia Bonet: Gràcies Yolanda, crec que hi ha algun comentari més que 
s’ha fet en el xat. 

 

Hi ha alguna dada que probablement no hem compartit sobre el Programa 
Vincles; el Programa Vincles és un programa que inclou 3.000 usuaris, tots 
ells disposen d’una tablet, d’una pantalla que és la que els permet estar en 
contacte amb el Serveis de la Tinència d’Alcaldia de Drets Socials i amb 
l’equip que segueix aquest Programa Vincles i per tant és un col·lectiu de 
gent gran que està molt acompanyat, per tant des d’aquest punt de vista 
no són persones grans que estan soles sense ningú, estan soles però tenen 
l’acompanyament de l’equip de Drets Socials, però a més a més, pel que fa 
als gats, seguiran tenint un seguiment; primer el xip continuarà estant a 
nom del CAACB, i això és important, i també hi haurà un seguiment molt 
pautat, aquest programa inclou el seguiment veterinari, i evidentment el 
CAACB està en tot moment darrere d’aquestes persones per tot allò que 
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necessitin, i per tant, som conscients que això no comença amb 3.000 sinó 
que comença de mica en mica i per tant podem fer el seguiment de 
qualitat d’aquesta nova convivència entre la persona gran i el gat. És un 
programa que s’ha de començar paulatinament i veient com funcionen les 
convivències des d’un acompanyament real i no només per part del 
CAACB en general sinó amb un acompanyament veterinari. 

 

Sra. Carme Maté: Matisar també que no és una campanya estacional, és 
una campanya que coincideix que iniciarem ara al Nadal però és una 
campanya d’adopció de gats vinculada al Programa Vincles que es 
perllongarà tot l’any. Coincideix estacionalment al Nadal, però no estarà 
només al Nadal. Hi serà durant tot un any. 

 

Sra. Laia Bonet: No és una campanya de Nadal per entendre’ns. Molt bé, 
Carme, si et sembla, passes al següent punt, que és l’estat de la 
convocatòria de subvencions per a entitats que tenen cura de colònies de 
gats 2020. 

 

Sr. Jaume Riera: Puc parlar un moment, que no se’m connectava 
l’ordinador ? 

 

Sra. Laia Bonet: I tant, endavant. 

 

Sr. Jaume Riera: Era per això de l’adopció del Nadal. Crec que nosaltres, 
com a associació de gats i que treballem amb gats, i la majoria dels que 
estan aquí,  encara que no ho diguin, considerem que no és bona opció 
començar aquesta campanya al Nadal. Sempre hem estat lluitant perquè 
els animals no són un objecte, que els tractin com a persones, com a 
éssers vius i no com a objectes i estem fent el contrari. Simplement això. 

  

Sra. Laia Bonet: Gràcies Jaume, ho tenim en compte. 

 

Sra. Àlex Salvador: Parlo en nom del Jardinet dels Gats. Les campanyes 
crec que sempre són bones però coincideixo amb les companyes, que està 
molt associat el regalar un animal al Nadal, i al final es busca sempre el 
regal per a la criatura, malauradament. No vol dir això que nosaltres no 
donem gats en adopció al Nadal, i també entenem que hi ha famílies que 
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volen que els seus fills o la seva família tinguin un nou membre, i que a 
vegades hi ha certs moments que són els oportuns però que adopten 
assessorats per l’entitat, entenc que en el CAACB faríeu el mateix.  

 

Hi ha gent que es planteja agafar un animal al Nadal perquè comença l’any 
i han decidit començar l’any vinent amb un més a la família. En aquests 
casos jo faria un seguiment molt estricte per part de qui fa l’adopció ja 
sigui una associació particular o sigui el Centre, el CAACB.  

 

I respecte a l’acompanyament de Vincles, jo entenc, pel que has dit Laia, 
que no només és un tema de tablets. Nosaltres tenim persones grans que 
els donem gats que precisament arriben de persones grans i els fem un 
acompanyament personalitzat, per exemple, quan ha d’anar el gat al 
veterinari no el porta la senyora de setanta anys, anem nosaltres, agafem 
el gat i el portem al veterinari, es fan visites rutinàries de control. Jo 
entenc que a Vincles, amb tota la plataforma de gent que dieu, hi haurà 
algunes persones voluntàries o de les entitats que acompanyaran 
aquestes persones tenint en compte la situació dels gats que tinguin a 
casa. Entenc que va per aquí, no?  

 

Sra. Laia Bonet: Gràcies Alexandra. No l’hem posat en marxa encara, però 
el que farem, Carme, i tenim també l’Anna Ortonoves aquí connectada, 
però segur, és prendre nota de tot el que aneu dient per encertar al 
màxim, sobretot amb el que és més difícil, és a dir, l’endemà, que és 
l’acompanyament. 

 

Sra. Rosi Perea: Sobre la conveniència o no de fer campanya per Nadal, el 
que volia comentar és que una cosa es fer la campanya per Nadal, que 
està bé, s’hauria de fer al gener, al març, al juny, s’hauria de fer més 
sovint, i un altra cosa és la data d’adopció.  

 

Nosaltres som SOS Hurones i no donem cap fura al Nadal perquè és una 
decisió que nosaltres prenem, de no donar fures al Nadal, perquè 
considerem que no és la data més adequada, però una cosa és la data de 
l’adopció i una altra cosa és quan les famílies s’adrecen a nosaltres per 
rebre informació. Nosaltres podem informar, podem fer les entrevistes i 
quan ha passat el Nadal, que tot s’ha normalitzat i quan tot torna a la 
rutina del dia a dia, llavors valorem si es fa l’adopció o no. Per tant, una 
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cosa és la data de la campanya que pot ser al Nadal, a l’agost al gener o al 
febrer, és igual, i una altra cosa és la data de l’adopció, i aquí cada entitat 
o cada organisme decidirà quan dona l'animal en adopció i si la família li 
sembla convenient o no, perquè per això es fan les entrevistes, el 
seguiment i el pre seguiment, per tant que es faci o no una campanya al 
Nadal no té res a veure amb la data d’adopció. És això el que volia 
especificar. Gràcies. 

 

Sra. Laia Bonet: Moltes gràcies. Perfecte. Jo crec que ha estat un debat ric 
i també hem vist les aportacions a partir de l’experiència de tots i totes 
vosaltres, i per tant, si us sembla passem al següent punt, Carme, ens 
expliques l’estat de la convocatòria de subvencions per les entitats que 
tenen cura de les colònies de gats. 

 

Sra. Carme Maté: Sí, havia vist que havia aixecat la mà l’Anna Ortonoves. 

 

Sra. Laia Bonet: Disculpa Anna. 

 

Sra. Anna Ortonoves: Gràcies. Afegir a la intervenció de la presidenta de 
SOS Hurones que en aquest cas concret, a més a més, nosaltres sempre 
per a gats i gossos treballem al CAACB amb cita prèvia. 

 

Tot i que és molt important fer la difusió en qualsevol moment, també és 
cert que aquesta és una difusió més,  i en aquest cas serà una campanya 
absolutament virtual.  

 

Per tant, recordar doncs, que sempre les adopcions al CAACB es treballen 
amb una cita prèvia. 

 

També apuntar que tota la selecció dels gats de la campanya d’invisibles 
de Vincles s’ha fet amb suggeriment inicial de les persones membres de la 
Comissió de Gats del Centre, que han treballat aquesta relació del gat 
pensant amb el gat de cara a la campanya i validant-la amb les 
veterinàries. Només fer aquest apunt. Gràcies. 

 

Sra. Laia Bonet: Gràcies Anna, perfecte. Carme, endavant. 
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Setè punt: Estat de la convocatòria de subvencions per a entitats que 

tenen cura de colònies de gats 2020. 

 

Sra. Carme Maté: Per parlar de l’Estat de la convocatòria de subvencions 
per a entitats que tenen cura de colònies de gats, en primer lloc cal dir, 
que com sabeu, la tramitació administrativa va estar afectada per l’estat 
d’alarma que comportà la interrupció dels terminis administratius: 

 

El 19 març la Comissió de Govern va aprovar les Bases de la Convocatòria. 

 

El 16 abril es publica al BOPB l’aprovació inicial i exposició pública de les 
Bases supeditant a l’aixecament de l’estat d’alarma i la seva aprovació. 

 

L’1 de juny s’aixeca l’afectació dels terminis administratius per l’estat 
d’alarma i comença a comptar el termini per l’aprovació de les Bases. 

 

El 18 de juny la Comissió de Govern aprova la Convocatòria, supeditada a 
l’aprovació definitiva de les Bases. 

 

El 30 de juny es publica Convocatòria, un cop superat el termini 
d’informació pública de les Bases i s’obre el termini de presentació de 
projectes de subvencions. 

 

El 29 juliol fineix el termini de presentació de propostes.  

 

El 15 d’octubre es fa la publicació BOPB de la Resolució provisional 
d’atorgament (amb un període de 10 dies per presentar al·legacions). 

 

El 6 novembre definitivament es va publicar BOPB la Resolució definitiva 
d’atorgament. 

 

Actualment ja estem en curs del pagament i la justificació de la subvenció 
està prevista que es pugui fer fins al 31 de març de 2021 (factures del 
2020). 

 

Altra informació important de la gestió que fem des de l’OPAB en relació 
amb les colònies de gats:  
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Ja està signat el conveni de col·laboració amb Aigües Ter-Llobregat que 
permet la gestió de les colònies de les estacions de la Creueta del Coll i de 
Nou Barris.  

 

S’estan millorant els punts d’alimentació i aixopluc de les colònies 
afectades pels senglars: s’està duent a terme l’avaluació individual de cada 
una de les colònies i es prioritzaran les accions de millora conjuntament 
amb les entitats responsables de la colònia.  

 

Hem previst una aportació extraordinària de productes de primera 
necessitat per a colònies: A partir d’un petit romanent que teníem a 
l’OPAB i el destinarem al subministrament de pinso i compra de material 
de primera necessitat per colònies de gats. Durant el mes de novembre i 
principis de desembre es farà la distribució del material, d’acord amb les 
prioritats. 

 

Hem iniciat els expedients sancionadors per l’incompliment de les 
obligacions de cura i benestar dels gats de les colònies a dues empreses de 
la Zona Franca.  

 

També informar que vam mantenir la reunió OPAB-Presidents de les 
Entitats que s’han presentat a la convocatòria de la subvenció d’enguany a 
principis de novembre, i vam marcar tot un full de ruta amb una sèrie de 
prioritats:  

 

• Subvenció 2021 (Nova convocatòria): L’objectiu seria intentar 
publicar abans del mes de març de l’any vinent. Procurarem 
escurçar els terminis per si pot ser tenir-la al gener o febrer. 

• Hem iniciat una revisió en el Registre de les colònies de gats que 
s’actualitzarà, amb codi, localització, número de gats, entitat 
responsable i es posarà en comú aquesta base de dades amb les 
entitats i els districtes per compartir aquesta informació i mantenir 
l’actualització del nombre de colònies i el nombre d’exemplars.  

• Hem fixat trobades amb els districtes i les entitats pel repàs 
d’incidències que sorgeixen en el dia a dia. 
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• Pel que fa al Punt esterilització del Viver Tres Pins estem plantejant 
fer una reflexió interna a l’OPAB, amb les entitats i el veterinari 
responsable per veure com enfoquem aquest servei. 

• Comunicar que ja hem iniciat el Pla Estratègic de Gats: hem 
prioritzat l’eix de treball de colònies de gats. Us hem enviat als 
participants un qüestionari que esperem que doneu resposta, si pot 
ser en aquesta setmana, per poder generar la primera reunió 
d’aquest Grup de Treball per començar a treballar el tema de les 
colònies de gats. Les colònies és la feina que estem posant a punt i 
l’hem prioritzada en el Pla Estratègic que hem iniciat ara a mitjans 
del mes de novembre. 

 

Sra. Laia Bonet: Gràcies Carme. Si hi ha algun comentari sobre aquest 
punt. 

 

Sra. Cristina Dalmau: És en relació amb un tema que s'ha parlat abans; de 
si el Nadal és una bona època per a les campanyes d'adopció, volia dir que 
l’important és el protocol d’entrega d’animals. 

 

Volia preguntar, per si ens podeu explicar, o ara, o passant un informe, o 
com sigui, en relació al protocol d’entrega d’animals, doncs és el que a 
nosaltres com a Fundació Silvestre ens afecta més, el protocol d’entrega 
de gats, per ser coneixedors d’aquesta experiència i saber si nosaltres ho 
estem fent bé, i veure com ho esteu fent vosaltres. 

 

I referent al punt que ha parlat la Carme, dir que l’altre dia en la reunió es 
va parlar només de pinso, i ella ara estava parlant de material per a les 
colònies de gats. Sí que és veritat que vam estar parlant de les menjadores 
per protegir el menjar dels porcs senglars i ara parla d’un altre tipus de 
material per colònies, simplement que ho especifiquin amb correus i que 
es faci un seguiment perquè a vegades no sabem què ha passat amb tot 
allò que s’havia de donar, doncs també la feina del dia a dia és molt 
intensa i no ens permet saber què ha passat, fer una mica de seguiment 
doncs d’aquests punts, del que es donarà amb aquest romanent, per 
saber nosaltres de què podem disposar, només era això. 
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I després un altre apunt diferent, quant al tema dels porcs senglars voldria 
saber quina política adopta o vol adoptar dintre del Parc de Collserola 
l'Ajuntament de Barcelona, en el moment que toqui. Gràcies. 

 

Sra. Laia Bonet: Si us sembla, tanquem aquest tema on estàvem ara, que 
és el de la convocatòria de subvencions per a entitats que tenen cura de 
colònies de gats. Si no hi ha cap qüestió més sobre aquest punt passaríem 
al següent. 

 

Vuitè punt: Avenços en la coordinació territorial amb els districtes. 

 

Aquesta és una qüestió sobre la qual estàvem treballant des de feia un 
temps i, per tant, hem pogut posar fil a l'agulla malgrat que els darrers 
mesos han estat complicats en termes de gestió, però volia donar resposta 
a algunes peticions, tant d'algunes entitats del propi Consell però també 
per voluntat de l'OPAB i en definitiva d'aquesta Tinència d'apropar la 
gestió municipal a la ciutadania. I és per això que des del passat mes 
d'octubre, des de fa un mes i mig aproximadament, disposem de 
mecanismes de coordinació territorial que ens permetran una gestió més 
eficaç i més proactiva i sobretot una detecció més precoç de les 
incidències en el territori.  

 

Sabeu que l'OPAB és una oficina absolutament voluntariosa, absolutament 
dedicada, entregada, però és una oficina petita, i per tant és important 
poder tenir aquesta proximitat més en el terreny i per tant ho hem fet a 
traves del diàleg amb els deu districtes de la ciutat, comptant amb 
Consellers i Conselleres de districte que s'han establert com a referents 
territorials del govern municipal en relació amb les polítiques de benestar 
animal a la ciutat de Barcelona. No existia com a tal, el que hem fet és 
articular-ho, és a dir, que a cada districte hi hagi una Consellera o un 
Conseller de districte que assumeixi la responsabilitat de ser l’antena, 
diguem-ho així, de les polítiques de benestar animal en el districte i com 
us deia el passat mes d’octubre vam fer la primera reunió conjunta on 
vam poder exposar les polítiques de benestar animal i elles/ells van 
transmetre les seves inquietuds, les propostes de millora, com ho veien 
des del districte, les problemàtiques que es trobaven i des de llavors 
estem en contacte permanent. 
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Si us sembla bé, pensàvem que seria absolutament adient que poguessin 
també escoltar els debats, com les reflexions que estàvem tenint ara, 
justament, i per tant que poguessin assistir, en la mesura que les seves 
agendes també els ho permetin, com a oients, evidentment, en les 
sessions del Consell de Convivència, igual com fa la resta de personal 
municipal de suport, i, per tant, el que hem fet és convidar-los, per si 
algun d’ells avui venia, em consta que algun hi és, alguna hi era i ha hagut 
de marxar a actes de districte, però crec que el millor que puc fer és posar-
hi noms i agrair-los el seu compromís i les tasques que ja estan duent a 
terme a nivell de territori. Alguns d’ells són aquí, altres no. 

 

Són aquests: 

 

  Districte       Conseller/Consellera 

Ciutat Vella Sra. Patrícia García / Sra. Jessica González 

Eixample Sra. Alicia Puig 

Sants-Montjuïc Sra. Carolina López 

Les Corts Sra. Lucía García 

Sarrià-Sant Gervasi       Sr. César Millán 

Gràcia Sr. Alberto Lacasta 

Horta-Guinardó             Sra. Carme García 

Nou Barris                       Sra. Sheila Guerra 

Sant Andreu                    Sr. Iván Marzá / Sr. Jordi Gimeno 

Sant Martí                       Sra. Eva Campos 

 

És un equip de 12 persones en 10 districtes, i com us deia, tot i que els 
recursos humans de l’Ajuntament són limitats en termes d’OPAB, aquesta 
coordinació ens permet tenir més possibilitats d’escolta i de visió i per tant 
d’antenes en els districtes, i per tant, estar més a prop del teixit social, que 
és el que realment pot fer més eficaç i més endreçada l’acció municipal i 
en definitiva totes les polítiques de benestar animal que volem empènyer. 

 

I volíem aprofitar aquesta ocasió per presentar-los. Si hi ha algun 
comentari sobre aquest punt? 

 

Veig alguns Consellers per la pantalla, veig el César, l’Alberto, he vist abans 
la Sheila (fantàsticament acompanyada crec per una gossa), també veig la 
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Carme García. Segurament em deixo algú, però com a mínim ja els teniu 
anotats, i segur que els tindreu més a prop. 

 

La porta de l’OPAB i de la Tercera Tinència hi és permanentment oberta 
com ja sabeu, però ara, a més a més, teniu un referent de districte per 
aquells que a més esteu molt ubicats en un districte en concret i crec que 
pot ser útil des d’aquest punt de vista. 

 

Si no hi ha més observacions sobre aquest punt passaríem al novè punt: 

Mesura de Govern sobre benestar animal. 

  

Aquí el que volíem bàsicament és anunciar-vos que estem treballant amb 
una Mesura de Govern que seria la primera Mesura de Govern que fa 
l’Ajuntament de Barcelona en relació amb el benestar animal i que l’estem 
treballant ja des de fa un temps, que us la volem explicar amb més calma, 
però si que volíem que sabéssiu ja que estem treballant-hi amb moltes 
ganes i amb molt il·lusió.  

 

Sabeu que una Mesura de Govern és una eina prevista a la Carta 
Municipal per impulsar iniciatives i polítiques sectorials i establir d’alguna 
manera les orientacions sobre com es desenvoluparan aquestes 
polítiques.  

 

No és una norma, no és un reglament, no és una ordenança, és una 
mesura que no genera cap obligació de cap tipus per a la ciutadania, sí que 
és un document que el govern municipal presenta al plenari municipal per 
informar de les actuacions, de les iniciatives o de les polítiques que es 
volen dur a terme en un àmbit determinat. És el que estem fent i volem 
fer per primer cop en les polítiques de benestar animal i crec que serà 
molt útil per poder endreçar totes les polítiques de benestar animal de la 
casa, i per això volem dedicar també les properes setmanes a enllestir-la i 
poder-vos-la presentar en el proper Consell ordinari de principis d’any. Ens 
fa il·lusió poder compartir-ho ja amb vosaltres perquè crec que pot ser 
molt útil tenir-ho tots emmarcat en un mateix document. 

 

La propera sessió ja entraríem més en els continguts. 
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Si us sembla i si no hi ha observacions passaríem al següent punt. 

 

Abans d’anar al punt que us he anunciat abans del Pacte de Teguise 
abordaríem el punt que sol·licitava Plataforma Zoo XXI sobre les 

defuncions al Zoo.  

 

Per tant passo la paraula al Xavier Patón. 

 

Sr. Xavier Patón: En tot cas crec que és millor que el representant de la 
Plataforma, si et sembla, que és qui ho ha demanat faci l’exposició. 

 

Sra. Laia Bonet: Perfecte Xavier, tens tota la raó. Endavant Leo, tens la 
paraula. 

 

Sr. Leo Anselmi: Gràcies. Molt ràpidament. Fa unes setmanes vam fer una 
conferència de premsa Plataforma Zoo XXI per explicar que en dues 
ocasions el Zoològic va negar la possibilitat de conèixer quines són les 
causes de mort dels animals. En un cas va dir que totes les morts havien 
sigut naturals, en un altre cas va dir que era molt complicat accedir a 
aquesta informació.  

 

Vam fer una conferència de premsa per explicar que això no és així perquè 
el que ens preocupa d’una mentida no és tant la mentida en si sinó la 
veritat que oculta i en aquest cas és probable que darrere d’aquesta falta 
d’informació o bé aquestes contradiccions per escrit que el Zoològic va 
posar en tres informes diferents, aquestes contradiccions poden estar 
amagant diferents causes de mort, una d’elles és el culling que és la 
matança d’animals sans per raons de gestió, o encara pitjors, vam veure 
una defensa del Zoològic dient que no feien culling, però hi ha situacions 
pitjors que el culling dintre d’un Zoològic. 

 

En segon lloc dir clarament que ens agradaria creure a tot el món quan 
ens diuen que al Zoològic no es fa culling però això no és una religió, aquí 
necessitem unes dades, per saber si l’ordenança s’està complint 
necessitem revisar aquestes dades, i la segona qüestió que plantejàvem és 
que si bé és cert que hi va haver, enmig de tota l’aplicació de l’ordenança 
una pandèmia que està encara, i que ha generat certs endarreriments, no 
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estem només acusant la falta d’acció per part del Zoològic, sinó que estem 
acusant acció en el sentit contrari del que va l’ordenança, i això és una 
mica el que elimina el fet d’excusar amb la pandèmia del coronavirus la 
realitat que s’està vivint. 

 

Per això creiem que aquest Consell era un moment molt especial o molt 
important per respondre a aquesta qüestió; 

 

Si l’Ajuntament recolza la teoria del Zoològic que no es poden estudiar les 
causes de la mort. Si l’Ajuntament recolza la teoria que diu que tots els 
animals van morir de forma natural, quan després va venir un informe 
dient que no. Si l’Ajuntament ha iniciat un procés d’investigació per 
depurar responsabilitats degut a que no sabem la causa de mort de més 
de cent animals en un any.  

 

Aquest era una mica el plantejament i els agraïm moltíssim que hagin 
inclòs aquest punt en l’ordre del dia perquè les organitzacions tinguem 
explicacions al respecte. 

 

Sra. Laia Bonet: Gràcies Leo. És la nostra obligació, si plantegeu afegir un 
punt a l’ordre del dia, el fer-ho.  

 

Deixeu-me ser molt clara, ens va preocupar molt el missatge que es va 
donar en una roda de premsa el 27 d’octubre sobre aquesta qüestió, i ens 
va preocupar molt perquè sobre la base de presumpcions establia 
conclusions que ataquen claríssimament la honorabilitat i el rigor amb el 
qual treballen entregadament tot l’equip de treballadors i de cuidadors 
del Zoo.  

 

Pel fet que hi hagi informes veterinaris que no puguin determinar en 
determinats casos les causes de la mort d’alguns animals,  crec que l’últim 
que es pot fer és que arribeu des del rigor a la conclusió que es practica el 
culling, i per tant efectivament, des de l’Ajuntament recolzem 
absolutament els informes que s’han fet per l’equip de treballadors, de 
cuidadors i de veterinaris del Zoo, i no només els informes, sinó el treball, 
l’esforç, la dedicació i la suor que s’hi deixen cada dia en uns temps que 
són absolutament difícils, per això em preocupava, especialment.  
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Perquè al darrere d’aquests missatges hi ha persones que s’hi deixen totes 
les hores, totes les energies, tota la il·lusió, per fer la feina bé, i la fan bé, i 
quan es posa en dubte això, es posa en dubte la seva feina, el seu rigor, la 
seva experiència, i crec que això no es pot fer amb un mínim de rigor, 
perquè no hi ha rigor, el rigor es combat amb rigor però no amb discursos 
només.  

 

És la resposta que volia compartir amb tu, en qualsevol cas, diguem-ho 
així, totes les opinions són benvingudes, però crec que el que no es pot és 
combatre una opinió feta des del rigor, amb una presumpció que s’eleva a 
la mateixa categoria. 

 

Sr. Leo Anselmi: Puntualització només. Per suposat que estem d’acord 
amb aquesta posició, és mes, Laia semblaria que estesis defensant Zoo XXI 
i no el Zoològic perquè va ser exactament així. Hem presentat un informe 
científic i un informe jurídic, per començar esteu en el punt 0 d’aplicació 
de l’ordenança en aquest moment, no només per part del Zoològic, sinó 
per part de l’Ajuntament, quan ja deuria estar aplicada fins i tot molt 
abans de la pandèmia. Hi ha punts que haguessin d’haver-se aplicat ipso 

facto una vegada es va aprovar l’ordenança i no s’han aplicat. 

 

Quan diem que hem presentat un informe científic és perquè la gent pot 
entrar a la pàgina web de Zoo XXI i baixar-se’l, descarregar-se’l, també un 
informe jurídic, que es pot baixar descarregant-lo. El que no es va fer amb 
rigor és la resposta a canvi, el que pretenen fer és que això sigui una 
religió on haguem de venir a creure amb coses, el que necessitem és 
informació, real, veraç i transparent, i aquest element no és que s’hagi de 
demanar si us plau, ha d’estar dins de la lògica d’un Ajuntament que té un 
govern obert, treballar amb transparència d’entrada.  

 

En qualsevol cas, també per aclarir una qüestió, si vostès veuen la 
conferència de premsa sencera, si vostès llegeixen la nota de premsa 
sencera de Zoo XXI en cap moment es diu que fan culling en el Zoològic, 
vam dir que la veritat que estan ocultant pot ser des del culling o 
situacions encara molt pitjors que el culling que són per exemple les 
violències que es donen dintre del Zoològic pels animals per manca de 
maneig.  
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Aquestes qüestions que estem posant damunt la taula són dubtes, la 
forma que té l’Ajuntament i el Zoològic de respondre als nostres dubtes és 
amb informació no amb eslògans ni amb arengues. El fet de dir que aquí 
no es fa culling és una arenga.  

 

Per últim, respecte als treballadors i treballadores, per suposat que els 
respectem moltíssim en la seva condició de treballadors i treballadores, en 
la seva condició de contraris o favorables al culling no ho sabem, no 
sabem quina posició tenen al respecte, el que sí sabem és que el Zoològic 
va reconèixer que fins l’any 2016 es feia culling, perquè això sí que es va 
reconèixer amb el cas dels nilgos, que ho vam denunciar i va sortir en 
premsa i el Zoològic va reconèixer que aquell cas va ser culling.  

 

A mi em sembla sorprenent que algú s’ofengui més perquè es deixa caure 
una ambigüitat o algú entra en la lògica d’una ambigüitat on se’ls acusa de 
culling i no per no denunciar el culling de 2017 cap endarrere.  

 

A mi em sembla encara més terrible aquest discurs que acabo d’escoltar 
de pobres els treballadors. Podien haver-ho denunciat en el seu moment 
quan sabien perfectament que es feia culling i no ho van fer i ara resulten 
ofesos perquè nosaltres diem que la falta d’informació que hi ha per part 
del Zoològic i la falta de transparència entre altres coses pot estar ocultant 
situacions com el culling o molt pitjors. 

 

Dos aclariments, tenim més rigor científic, publicat almenys, vostès potser 
el tinguin però no l’han publicat, i en segon lloc, aquesta qüestió de les 
ofenses crec que hauria que mirar-se-la una mica més en el mirall abans 
de sentir-se ofès per una Plataforma que simplement està fent un treball 
de representació civil, però és un treball que li correspon històricament a 
l’Ajuntament i l’Ajuntament encara avui no ha après a fer-ho. 

 

Sra. Laia Bonet: Gràcies Leo. Ofesos no, em sap greu, i això no és sentir-se 
ofès. Em sap greu perquè senzillament quan no hi ha evidències 
científiques que no et permeten identificar quina és la causa d’una mort, 
no te la pots inventar, això és el que et porta al rigor, treballar amb rigor 
et porta a fer això. I sortir en una roda de premsa i dir; com a mínim 
culling sinó coses més greus, crec que no és treballar amb el mateix rigor, 
però en tot cas reitero el que ja he dit i crec que ha quedat substanciat el 
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punt en la mesura que ho demanàveu. Gràcies de nou, i passem al següent 
punt. 

 

Sí, Montse, digues. 

 

Sra. Montse Casulleres: Penso que hem de ser molt positius, jo us dono les 
gràcies per tot l’esforç que esteu fent i mirem de ser positius, perquè si 
comencem a matxacar-nos al final perdem tota l’energia. Ja prou ens 
matxaca la gent del carrer, i parlo per les colònies de gats, i els 
alimentadors, etc. Si us plau, mirem de ser positius i endavant, perquè si 
no, no acabarem.  

 

Sra. Laia Bonet: Gràcies Montse. 

 

Crec que tots podem subscriure exactament el que acabes de dir, hem de 
ser positius efectivament. Ja està tot prou difícil perquè ens mirem la cara 
negativa. 

 

Pacte de Teguise 

 

Un punt positiu tot i que parteix d’un fet absolutament negatiu és el Pacte 
de Teguise, que és el punt que us proposàvem de poder entomar abans de 
Precs i Preguntes, per acabar aquesta sessió ordinària del Consell. 

 

Aquí bàsicament el que us plantejàvem és poder-vos escoltar per saber la 
vostra valoració sobre el fet que la ciutat de Barcelona subscrigui el Pacte 
de Teguise com ja ho fan fet, com us deia, altres institucions i entitats. Em 
sembla que no requereix molta explicació del que suposa el Pacte de 
Teguise, ho he introduït en el principi i tots vosaltres ja sou absolutament 
coneixedors, però crec que és important recollir la posició d’aquest 
Consell abans de poder entomar la decisió d’elevar-ho a nivell de Plenari. 
Si algú vol intervenir, benvingudes les intervencions. 

 

Veig pel xat que la Carla diu d’acord amb l’adhesió, fantàstic Carla. 

 

Sra. Anna Mulà: Des de l’ICAB evidentment recolzem i estem gratament 
sorpresos i molt feliços que l’Ajuntament de Barcelona es pugui adherir al 
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Pacte, perquè la finalitat és generar un marc normatiu eficaç per preveure 
i donar resposta a tanta violència cap als animals. 

 

Sra. Laia Bonet: Gràcies Anna. També l’Alexandra Cebamanos diu que 
d’acord. Des de Libera també, el Leo. El Jardinet, perfecte. La Cristina. 
Vaja, jo diria que si algú no hi està d’acord que ho digui, doncs potser és 
més fàcil. 

 

Jo crec que és un bon pas, no perquè sigui un brindis al sol, sobretot 
perquè el que hi ha al darrere és una voluntat d’exigir regulacions que 
permetin evitar situacions com les que es van donar en aquell cas i per 
tant també generar marcs normatius que siguin molt més conscients de la 
fragilitat de determinades realitats que a vegades no estan en primera 
línia de prioritats de les polítiques. 

 

Gràcies pel suport al Pacte que elevarem a nivell de Plenari. Aquí també 
tenim representants dels Grups Municipals amb qui evidentment també 
parlarem, i estic convençuda que aquí trobarem consensos perquè en 
definitiva és treballar per les polítiques de benestar animal i per sort, això 
comença, diguem-ho així, a calar cada vegada més en la consciència de 
tots plegats, per tant, gràcies. 

 

Passem al desè punt de Precs i Preguntes. 

 

No sé si hi havia alguna qüestió que volíeu plantejar. 

 

Sra. Carla Cornella: Bona tarda a tothom, m’alegro que tots esteu bé. Estic 
feliç de veure-us, la veritat, doncs hi ha persones amb les quals no ens 
veiem tan regularment. Donar les gràcies per l’acord pel Pacte, per 
suposat, i donar les gràcies per tota la informació i, específicament, era 
una de les peticions que portava, en relació al què està passant amb 
algunes empreses on hi ha gats que entren i surten dels recintes 
d’aquestes grans empreses, on no es permet atendre’ls, alimentar-los, i 
que l’Ajuntament hagi emprès la decisió d’obrir expedients sancionadors i 
altres actuacions, doncs és una gran notícia, perquè d’alguna manera ens 
referma en la política que hi ha en relació amb els gats de la ciutat, que 
també passa per sobre d’aquests grans monstres, i en aquest sentit dir 
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que donem la mà per fer tota aquella difusió i tota aquella pressió que 
calgui per tal de tirar-ho endavant. 

 

Després, en relació amb gats, afegir un punt només, no sé si hi ha altres 
entitats que ho pateixen d’alguna forma, però molt sovint, hi ha un 
constant moviment de captura de gats a la ciutat que es porten a destins 
desconeguts a fora de la ciutat de Barcelona. És habitual que persones 
particulars o empreses contractin el servei d’una empresa aliena a la 
gestió de colònies a la ciutat i s’emportin els animals, sé que hi ha entitats 
que treballen en els districtes que s’han trobat amb això, i pensem que 
igual que hi ha hagut ja aquesta coordinació i sembla que hi haurà una 
coordinació efectiva dins del que són els districtes, doncs prendre nota 
també d’això, doncs és imprescindible que des de l’Ajuntament hi hagi 
aquesta coordinació i que es pugui intercedir quan hi ha un avís per part 
d’una entitat en un districte que està alertant que aquells animals s’estan 
capturant per deixar-los anar després no se sap pas on. Pensem que això 
és important i que d’alguna manera també dona una visibilitat major a les 
entitats que estan fent-se càrrec de tots aquests animals. 

 

Un darrer punt, en el qual estem una mica preocupades, m’imagino que 
altres entitats del Consell ho han pogut rebre; fa dos dies vam rebre una 
notícia que es va fer pública a través de Comissions Obreres en la qual es 
denunciava la mort de dos gossos de la Unitat Canina de la Guàrdia 
Urbana de Barcelona. 

 

I a aquest fet hem d’afegir que aquesta gossera, que allotja els gossos del 
cos policial, no té permís de nucli zoològic, nosaltres volem deixar 
constància que presentarem un escrit a l’Ajuntament sol·licitant la 
informació de quina és la situació en relació amb aquests dos animals, si hi 
ha hagut un encobriment o no de la mort d’aquests dos animals, jo vull 
pensar que no, però si que és cert, i també ens preocupa, i demanarem 
informació al respecte, per saber quina situació té la instal·lació quant als 
permisos oficials, quin és l’estat dels animals i diferents detalls sobre els 
quals agrairem que ens pugueu informar. 

 

I com a última consulta i entenc que segurament avui no es podrà 
respondre, però m’agradaria preguntar per la situació dels dofins del Zoo 
de Barcelona, que el passat mes de juliol van viatjar al Zoo d’Atenes i des 
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de llavors hem intentat fer seguiment, hem estat en contacte, però no 
s’ha publicat absolutament res sobre el seu estat i sobre com avança la 
seva adaptació, i francament, veient el que ha dit el Leo de la necessitat de 
ser transparents tots plegats i poder-nos dir les coses, tenir la informació 
fa que després les accions que puguem prendre les entitats es dissolguin, 
perquè entenem que des de la comunicació s’ha de poder arreglar tot 
això. 

 

I demano també públicament el recolzament al Leo, doncs si hi ha un 
informe de l’Ajuntament que es pugui facilitar a Zoo XXI serà de gran 
ajuda per poder dissipar tots aquests dubtes perquè no ens porten a cap 
bon lloc a ningú de nosaltres. Moltes gràcies. 

 

Sra. Laia Bonet: Gràcies Carla. Anna, anem recollint les paraules i després 
anem abordant cada una de les qüestions? 

 

Sra. Anna Serra: D’acord. Tindria la paraula l’Àngela Coll. 

 

Sra. Àngela Coll: Hola a tothom, intentaré anar ràpid que ja és tard. Tema 
d’àrees d’esbarjo, partíem d’unes àrees que no estaven amb gaire bon 
manteniment i estaven bastant malament, amb la pandèmia entenem que 
és complicat, ho sabem perfectament, però s’han deteriorat encara molt 
més, i n’hi ha algunes que estan francament com per fer-los xapa i pintura 
però gran. Per tant, estaria molt bé que d’alguna manera es torni a 
recuperar el poc manteniment que ja teníem i evidentment ampliar-ho 
perquè comença a haver-hi molts espais on hi ha perill real per als gossos. 

 

Un altres dels temes recurrents i que ja hem demanat moltes vegades és 
que hem de ser conscients que una higienització al mes amb la quantitat 
de gossos que passen per les àrees d’esbarjo és insuficient. Aquesta 
higienització al mes es va fer quan hi havia “x” gossos i ara n’hi ha molts 
més i en passen molts més. 

 

Després les queixes de les pudors, els orins, etc. van en contra nostre però 
el que hi ha és una manca d’higienització dels espais perquè amb un cop al 
mes no és suficient. Per tant, insistim que això s’ha de solucionar i s’ha de 
solucionar el més aviat possible. Tant per no molestar els veïns com per la 
pròpia salut dels gossos que entren. 
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Una altra cosa que se’ns reporta constantment és que hi ha molts gossos 
que durant aquesta pandèmia acaben tenint vòmits de bilis coincidint en 
què passen per espais com els hospitals, etc. I, per tant, us volíem 
demanar que aneu recordant, ja vam demanar si es podia notificar quins 
eren els espais que es netegen amb lleixiu, i ens vau dir que no es podia 
fer a temps real, ho entenem, però com a mínim anar recordant via xarxes 
que aquests espais es desinfecten amb lleixiu, doncs hi ha animals que són 
més sensibles que altres i semblen estar molt vinculats aquests vòmits 
quan els animals passen per aquests espais o zones de contenidors que 
són precisament els que es desinfecten. 

 

Un altre tema, els enverinaments a la via pública, se’ns reporten varis 
casos, al Guinardó hem tingut dos en concret que s’està treballant amb la 
Carme, i el que es demanava al Guinardó, i sembla que es farà però ens 
agradaria que es fes a nivell de ciutat, és que especifiqueu quin és el 
protocol a seguir quan ens trobem amb una substància sospitosa de ser 
verí a la via pública. Perquè la gent no sap què ha de fer, no sap que ha de 
trucar a la Guàrdia Urbana, no sap que ha de trucar a Mossos, etc. 
Simplement ho recullen, que comporta això? impedir a la Guàrdia Urbana 
fer la seva feina, que és realment investigar si allò era verí o no era verí i la 
gent no és conscient que retirant el verí, sí d’acord, no se’l menjarà cap 
gos, però evites que la Guàrdia Urbana pugui obrir una investigació i, per 
tant si hi ha una persona que reiteradament va posant verí fins que no 
l’agafin no ho pararà de fer per tant està bé que pugui intercedir la 
Guàrdia Urbana i fer les actuacions corresponents. 

 

Demanem doncs aquest protocol. 

 

Tingueu en compte el que es va demanar en altres ocasions, quan hi ha un 
enverinament a la via pública per una substància; estaria molt bé que a 
demanda d’un veterinari que sospita d’aquest enverinament hi hagués 
una necròpsia que l’assumís l’Ajuntament perquè són fets molt greus.  

 

I com sempre el tema recurrent, les ZUC, necessitem tenir espais de 
passeig de qualitat per als gossos. La normativa ja fa molts anys que es va 
fer i continuem sense espais per poder donar un passeig de qualitat als 
nostres gossos. Res més. Gràcies. 
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Sra. Anna Serra: Gràcies Àngela. Té la paraula la Marta Gumà. 

 

Sra. Marta Gumà: Hola, bona tarda a tothom. Jo voldria parlar en primer 
lloc del tema dels dofins, que ja ho ha comentat la Carla. Ens preocupa i 
voldríem saber, doncs ja han passat uns quants mesos que estan a  Zoo 
Attica i voldríem saber com estan aquests dofins. 

 

Després, per una altra banda, també volia comentar un tema com a veïna 
de Sarrià-Sant Gervasi, vaig tenir oportunitat de conèixer fa pocs dies, 
mirant per internet una reunió del Consell de districte, que l’àrea 
d’esbarjo de gossos -que està al Parc del DIR, el que era el Parc de Piscines 
i Esports- degut a que sembla que hi ha hagut queixes del veïns del C/ 
Ganduxer ja s’estava treballant en tancar-la i en obrir-la al C/ Bori i 
Fontestà, tal com comentava el Regidor de Districte. 

 

El nou espai està molt proper però és un espai molt, molt petit, que 
pensen ampliar, però la seva ampliació és impossible que sigui molt més 
gran perquè no dona per més i és clar, jo expresso aquí la meva 
preocupació, no ja com a entitat, sinó com a veïna del mateix barri, 
perquè des de l’any 2015 a les persones que tenim animals de companyia, 
concretament gossos se’ns està retallant molt els drets d’accés a llocs 
públics per poder passejar els nostres gossos i això em sembla quelcom 
molt preocupant.  

 

En aquest barri concretament vam començar, i va haver bastanta 
problemàtica, amb el Turó Parc; del Turó Parc, hem passat que van 
habilitar una àrea d’esbarjo molt propera que és aquesta que comento del 
DIR Diagonal i ara resulta que perquè alguns veïns es queixen, doncs es 
tancarà aquesta àrea. A mi em dona la sensació que s’està donant veu 
absolutament a unes queixes, m’agradaria saber quines queixes són 
aquestes, perquè resulta que és clar, si no es dona veu després, a totes les 
persones que són moltes que passegen gossos, em sembla una retallada 
molt important dels drets a accedir a espais públics per a esbarjo de 
gossos, als passejadors de gossos. 

 

Després també volia expressar la meva preocupació pel canvi del servei 
veterinari dels cavalls de la Guàrdia Urbana, em consta per gent de la 
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Guàrdia Urbana, que hi ha hagut un canvi de concurs, ha guanyat el 
concurs un altre hospital veterinari, dintre d’un any es renova el concurs, 
pel que desitjaríem que tornés l’antic hospital veterinari de la Guàrdia 
Urbana doncs els cavalls estan molt mal atesos. A banda que DEPANA és 
contraria a la Guàrdia Urbana Muntada, evidentment, per raons òbvies, 
ens preocupa que ara l’atenció veterinària dels cavalls sigui molt 
lamentable. 

 

Per últim, un altre tema que em preocupa és que fa molt de temps que no 
es parla de l’ordenança, entenc que amb la pandèmia hi ha coses que 
s’hagin congelat, però bé, hi ha moltes coses a parlar, a reformar 
l’ordenança, hi ha un grup d’associacions que estem absolutament 
interessades i que estem en una Comissió, que no diré morta, perquè em 
sembla molt gruixut, però està hivernant absolutament, demanaria Laia, si 
us plau, que d’alguna manera es pogués reactivar, tenim ganes de 
treballar i tenim ganes de reformar aquesta ordenança, i entenem que 
l’Ajuntament també hi té ganes, no veiem on està l’obstacle. Bona nit i 
gràcies. 

 

Sra. Anna Serra: Moltes gràcies. Té la paraula la Susana de Corazón de 
Paloma. 

 

Sra. Susana López: El tema del qual jo volia parlar és de coloms, hem 
parlat de gossos i de gats, em sento bastant malament perquè la setmana 
passada ens vam assabentar d’un cas de maltractament a coloms, es va 
ficar una gàbia al Carrer Hurtado del districte de Sant Gervasi i bé, 
nosaltres vam enviar tota la documentació a l’OPAB, amb vídeos, 
fotografies, el que més em sap greu és la passivitat vostra de no contestar 
els mails, i m’he d’informar per la persona que em va passar l’avís sobre 
aquesta gàbia, que alguna persona va haver d’obrir la gàbia i salvar els 
coloms que estaven allà, era una gàbia que donava al carrer i tota la gent 
ho veia.  

 

Aleshores aquesta noia ens va dir que al dia següent es va retirar la gàbia, 
que la comissària de la Guàrdia Urbana del districte li va dir que aquesta 
empresa, que per cert, tinc les dades, tinc el nom de l’empresa i el telèfon, 
aquesta comissària li va dir a aquesta noia que el que estava fent aquesta 
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empresa és legal i que no va infringir cap normativa, simplement vull 
traslladar a aquesta senyora que, aquí tinc la normativa, on diu que: 

 

“las capturas con jaula y caza estan prohibidas por ser metodos masivos y 

no selectivos por los art. 7 y 8 de la directiva europea del 30 de noviembre 

2009/147 CE y que dicha directiva protege a todas las aves silvestres 

incluyendo las columbidaes y entre ellas columbia livia o paloma común 

que aparecen en el anexo II, además la captura de palomas con jaulas 

violan la ley 42/2007 del 13 de diciembre del patrimonio nacional y de la 

biodiversidad, art. 54.5, 61.7, 65.3 letra A i C”. 

 

Vull dir, a veure si ara als senyors de la Guàrdia Urbana se’ls ha de donar 
classes del que és legal i del que no és legal. Penso que està infringint una 
llei, que s’ha vulnerat l’article 374 del codi penal, i que bé, i que per part 
de l’OPAB no m’han enviat cap resposta, i que no és la primera vegada 
que jo he escrit i no m’han donat cap contestació. Moltes gràcies. 

 

Sra. Anna Serra: Moltes gràcies Susana. Té la paraula la Maria José Mata. 

 

Sra. Maria José Mata: Bona tarda. En primer lloc adherir-me a les 
intervencions que han fet els companys i companyes que m’han precedit, 
perquè tothom està plantejant temes molt interessants i que requereixen 
resposta realment, i en segon lloc, tal com us havia avançat per e-mail, 
també perquè preveiéssiu alguna mena de resposta, vull fer un prec en el 
sentit que expliqueu les circumstàncies de la mort d’aquests dos gossos de 
la Unitat Canina de la Guàrdia Urbana, que també havia demanat la 
companya de FAADA en la seva primera intervenció, i també una mica, les 
condicions i les causes, si es poden saber, però no només en base a un 
informe veterinari, -que en aquest cas m’imagino que pot determinar una 
causa de mort natural- doncs que hi hagi una causa de mort natural, de 
vegades, realment, aquesta causa de mort, quan es produeix, és perquè hi 
ha unes males condicions prèvies de manteniment d’aquests animals, 
aleshores, no estic pressuposant res, només estic plantejant la qüestió.  

 

Si podeu donar resposta, perquè clar, nosaltres veiem dos parts, una part 
és la Guàrdia Urbana, que no sabem, encara no s’ha pronunciat, tot i que 
hi ha agents de la Unitat Canina que sí que en altres àmbits estan també 
denunciant una sèrie de deficiències.  
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Una mica que donéssiu també resposta a aquestes informacions que ha 
publicat CCOO, i que diu rebre d’agents de la Guàrdia Urbana sobre l’estat 
de les instal·lacions i la mancança de personal i en cas afirmatiu, que 
reconegueu que potser hi ha hagut aquesta manca de personal, si heu 
previst mesures per pal·liar la situació actual, i bé, sigui o no sigui deguda 
la causa de la mort d’aquests gossos a una manca de personal o algun 
problema puntual que hi hagi hagut, si teniu resposta també per a les 
manifestacions que s’estan fent a través d’aquest sindicat. 

 

I ja per acabar anunciar-vos que aquest fet a nosaltres com a entitat ens 
ha fet pensar, i com que el nostre col·lectiu està format també per agents 
de policia de diferents cossos, i en conseqüència també tenim agents 
d’Unitats Canines de diferents cossos de tot l’Estat, doncs hem creat un 
Grup de Treball per fer una proposta on treballarem per repensar les 
Unitats Canines amb mesures per adoptar i donar un gir a la concepció 
tradicional de les Unitats Canines que en el seu moment, quan la tinguem 
confeccionada també us la farem arribar amb independència del desenllaç 
i la resposta que es doni ara sobre aquest cas concret. Moltes gràcies. 

 

Sra. Cristina Dalmau: Només voldria demanar, que si us plau, encara que 
sigui per un correu, no fa falta que em respongueu ara, quin és el protocol 
de porcs senglars per part de Collserola i també m’agradaria saber el 
protocol d’entrega de gats dintre del CAACB, quines fases han de passar 
els adoptants, perquè no sé si figura en algun lloc concret, o si em dieu el 
link per saber la política que esteu aplicant per l’entrega de gats al CAACB. 

 

Sra. Anna Serra: Gràcies Cristina. Té la paraula el Jaume Riera. 

 

Sr. Jaume Riera: Nosaltres volem posar de manifest, un fet que està 
passant a Nou Barris, que és un districte complicat, i és que tenim el cas 
d’un gos tancat en un garatge del C/ Molí, que hem preguntat vàries 
vegades a l’OPAB com ha finalitzat i no s’ha respost. El gos segueix fent les 
seves necessitats tancat dintre del local les 24h, els orins i les caques 
surten per la porta al carrer, tampoc volem que la finalitat sigui que el 
propietari al final acabi agafant aquest gos lligant-lo dintre del local, al 
fons i no se’l vegi. 
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Després tenim un cas que ens preocupa bastant, que és una denúncia que 
es va fer a través de FAADA, d’un cavall que es passa 23 de les 24 hores 
tancat dintre d’un garatge, s’ha anat dues vegades per part de l’OPAB a 
veure això, a fer la inspecció i les respostes no ens han satisfet, el cavall 
segueix estant 23 hores tancat a les fosques, sense llum i sense poder 
sortir. 

 

També tenim el cas d’una xabola de construcció il·legal al C/ Capçanes on 
creiem que es criaven i es preparaven animals per lluites, on la mateixa 
presidenta de Rescat va trobar un gos mort, va avisar a la Guàrdia Urbana, 
que es va presentar, no es va fer denúncia a l’OPAB, la Guàrdia Urbana va 
dir que volia arribar més lluny, però al final en aquella caseta ja no hi ha 
gossos, ja no hi ha la gent, tornaran efectivament, s’han anat a un altre 
lloc, i és una xabola de construcció il·legal.  

 

Tots aquests casos els poso com exemple perquè no trobem solució 
immediata en aquests casos. Sabem que ha anat la Guàrdia Urbana de 
proximitat, la Guàrdia Urbana de Nou Barris prou fa ja a Nou Barris, 
perquè és un districte complicat, però creiem que falta un cos de la 
Guàrdia Urbana que ha d’anar a fer aquestes inspeccions més preparat en 
temes animalistes, perquè jo puc anar a mirar si un cavall està bé, puc 
veure que està en condicions, que té tots els tractes veterinaris, que té 
aigua, que té menjar, però és com si tinc jo a la meva dona dintre de casa 
tancada, li dono menjar, li deixo rentar-se però no la deixo sortir, oi que 
serà maltractada? doncs creiem que és el mateix. 

 

A part, aquest amo del cavall està una mica tronat, com que s’han 
assabentat que ha sigut una associació qui ho ha denunciat està capficat 
que hi ha una casa on tenim una colònia ubicada i està fent tot el possible, 
amenaçant i intervenint perquè surtin escapçades terceres persones o els 
animals de la colònia. 

 

Després ens agradaria molt un tema que ha sortit de la Cristina Dalmau 
que seria que l’Ajuntament de Barcelona es posés d’acord amb el Consorci 
de Collserola, perquè sempre és o del Consorci, o de l’Ajuntament o del 
Districte i que tinguéssim un mitjà d’interlocució amb el Consorci de 
Collserola els que estem a prop de la muntanya. 
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I també ens agradaria que les coses, els events i les obres que es fan dintre 
de la ciutat, per exemple, l’últim cas al Parc del Turó de la Peira referent a 
l’esdeveniment Natura Encesa, que se’ns expliqués, se’ns informés abans i 
que no haguéssim d’aturar-ho i posar-nos tots en contra.  

 

Simplement això. I quan vulgueu, invito a l’OBAB a veure el local on està 
ubicat Rescat, que tenim goteres, que no se’ns vol reparar i que falta fer 
millores. 

 

Sra. Anna Serra: D’acord gràcies. Té la paraula l’Alexandra. 

 

Sra. Alexandra Cebamanos: Des de l’Associació vam enviar el 8 de 
novembre una llista amb uns candidats per aquest projecte, com que no 
teníem tota la informació, simplement dir que enviarem un nou correu, 
ara que tenim una mica més d’informació sobre el projecte, perquè 
creiem que aquell correu no era l’adequat, era l’adequat amb la 
informació que teníem, ara amb la informació que tenim farem les 
modificacions adients a veure què tal. Només era això. Gràcies. 

 

Sra. Àlex Salvador: Volíem agrair a l’OPAB, nosaltres teníem un problema 
amb una única gata que ens queda d’una colònia, i no hi tenim accés, 
perquè és una zona restringida, malgrat que la cosa s’ha allargat més, 
entre el COVID, etc. Agrair que ens han enviat a Help Guau i que estamos 

en ello, doncs moltes vegades ens queixem de la lentitud, o altres coses, 
però també agrair quan són efectius, i d’altra banda dir que hem fet una 
intervenció al C/ Sant Elm en una casa ocupada, on havíem estat molts 
mesos darrere d’aquesta gent, sabíem de menys animals dels que en 
realitat tenien i ens van notificar els veïns que l’altre dia va intervenir 
l’OPAB i van fer la retirada de 7 gats i dos conills beliers i bé, agrair la 
intervenció perquè a nosaltres ens havia sigut impossible arribar a un 
acord amb aquesta gent perquè ens deixessin almenys retirar els animals i 
hem sabut que l’OPAB havia fet aquesta intervenció i, per tant, agrair 
aquesta intervenció doncs no havia sigut gens fàcil aquest cas. Moltes 
gràcies. 

 

Sra. Anna Serra: Gràcies Alexandra. Té la paraula en Jordi Martí i Galbis. 
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Sr. Jordi Marti: Gràcies. Molt telegràficament informar en relació als 
temes que s’han comentat que des del Grup Municipal de Junts per 
Catalunya hem entrat preguntes per escrit al Govern sobre precisament 
aquestes presumptes baralles de gossos que es produeixen a Barcelona i a 
llocs de l’Àrea Metropolitana. Sobre la situació dels dofins, que estan a 
Grècia i també sobre la mort dels dos gossos de la Unitat Canina, tot i que 
ja tenim informacions preliminars, també vull dir que he parlat des del 
minut zero amb el Regidor Albert Batlle i també avui mateix, aquesta 
tarda, amb l’intendent Major de la Guàrdia Urbana al respecte.  

 

Voldria demanar informació sobre el nou Centre d’Acollida d’Animals de 
Companyia, van passant els mesos i no hi ha manera de tenir certeses, 
més enllà de les incògnites pressupostàries del pressupost del 2021. 

 

I finalment traslladar, canalitzar una queixa que ens arriba sovint, fa 
mesos que tenim queixes, el que passa és que fins avui no he cregut 
necessari dir-ho, hi ha gent que té molts problemes per contactar 
telefònicament amb l’OPAB, molts problemes, hi ha gent que truca i et 
diu, porto hores trucant i no m’agafa ningú el telèfon, simplement és per 
saber si hi ha algun problema tecnològic o de base que desconec perquè 
després ens truquen als Regidors molta gent i també ens en sap greu. 
Gràcies. 

 

Sra. Anna Serra: Molt bé. Té la paraula la Isabel Losada. 

 

Sra. Isabel Losada: Jo volia fer una pregunta en relació amb el voluntariat 
del CAACB. No espereu que es facin nous voluntariats, perquè les 
formacions estan aturades des del març, i volia saber si és així i si hi ha 
alguna opció per mirar de fer aquestes formacions per via telemàtica. Hi 
ha gent que ens diu que vol fer el voluntariat allà i ens diuen que no poden 
fer-ho. 

 

Sra. Anna Serra: Gràcies Isabel, queden dos torns de paraula, el César 
Millán i el Francesc Robredo. César, si us plau, si vols intervenir. 

 

Sr. César Millán: Hola, bona tarda. Ho he posat pel xat. Només informar, 
en relació amb la senyora que ha fet la denúncia del C/ Hurtado, la 
Susana, i amb la Marta Gumà, que ha parlat del tema de les ZUC de 
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Piscines i Esports, que resto a la seva disposició a la seu. Al xat he deixat el 
meu correu electrònic, que es posin en contacte i ja els atendrem per 
ajudar-les en el que calgui. Moltes gràcies. 

 

Sra. Anna Serra: Moltes gràcies. Té la paraula el Francesc Robredo. 

 

Sr. Francesc Robredo: Bona tarda. Molt breu, és en resposta a la Susana, 
de Corazón de Paloma, que he escoltant què deia, que ens havia enviat un 
mail, referent a la gàbia parany del C/ Hurtado núm. 2, i que no se li havia 
donat resposta des de l’OPAB; jo estava mirant ara, que m’he connectat a 
l’OPAB, no sé si es pot veure per aquí (mostra el telèfon mòbil a la 
pantalla) i el mateix dia 16 li donàvem resposta a la Susana, certament no 
és una resposta positiva en el sentit d’haver resolt la situació, era una 
resposta on li vam dir: “Hem rebut la teva petició i es deriva a la 
persona...”, en aquest cas li explicàvem a qui se li derivava, etc. Això el dia 
16, evidentment estem al dia 19 i no sé si ja se li ha donat una resposta 
positiva a la seva petició, però només volia fer aquest matís, en resposta a 
que havia enviat un correu a l’OPAB i no li havien donat resposta, doncs el 
dia 16 li vam donar resposta, es pot veure aquí al correu que li dèiem això, 
només era aquest petit matís, doncs intentem sempre, dins del possible, 
donar resposta a tothom, per bé que a vegades no tenim la solució en 
aquell mateix moment. Gràcies. 

 

Sra. Laia Bonet: Us han donat a tots la paraula, per tant, si us sembla, 
emprenem ara les respostes a les preguntes que s’han plantejat. 

 

Yolanda, tenies una pregunta al xat? 

 

Sra. Yolanda Amersfoort: Molt breument perquè no soc experta en 
aquests temes però tinc entès que una associació va tenir un problema 
amb uns gats al port, hi ha un judici que estava en marxa, el causant va ser 
una persona que va agredir els gats, el judici havia d’haver tingut lloc 
aquesta setmana, jo no sé si l’OPAB s’ha posicionat en aquest assumpte, 
no sé si l’OPAB està informada que aquest judici està en marxa, i quina és 
la postura de l’OPAB en aquest assumpte. 

 

Sra. Laia Bonet: Molt bé. Gràcies Yolanda. 
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Si us sembla comencem per donar-li la paraula, aprofitant que és aquí, a 
l’Intendent Jordi Guerrero, perquè hi ha hagut diverses preguntes al 
voltant de la mort dels dos gossos de la Guàrdia Urbana i així tenim la 
informació de primera mà. Gràcies Intendent. 

 

Sr. Jordi Guerrero: Molt agraït Regidora, bona tarda a tothom. En efecte, 
la informació és correcta, hi havia dos gossos de la Unitat Canina que 
malauradament es van morir, un al llarg del mes d’agost, concretament el 
dia 11 i l’altre del qual vam lamentar la pèrdua precisament la setmana 
passada, el dia 10 de novembre. El primer es deia Vic i el segon es deia 
Tom i eren dos gossos barreja de pastor belga malinois amb pastor 
alemany, eren dos grans companys de la Unitat, que havien passat amb 
nosaltres ja uns quants anys, feien molt bon servei, perquè a més eren 
molt sociables, tots dos, relativament sociables pel que és un gos policia, 
que teòricament no ha d’interactuar tant amb persones sinó amb el seu 
guia i mantenir aquest lligam de confiança amb la persona que el porta. 

 

La diagnosi, perquè s’han dit moltes coses, i no totes són certes, ni es 
corresponen amb la realitat, és una torsió gàstrica, és així de senzill, com 
sabeu, la torsió gàstrica en el cas dels gossos de raça gran és relativament 
freqüent, i són aquelles episodis que poden portar a la mort de l’animal en 
molt poc temps i que malauradament va passar durant el seu descans, en 
el torn de nit, els gossos es van morir durant un moment en el qual no hi 
havia ningú que els pogués prestar un auxili en aquell precís instant.  

 

Pel que fa al gos Vic, per si voleu saber com va passar la seva darrera 
tarda, era una tarda del mes d’agost com us deia, la va passar passejant, i 
aquest és el quid de la qüestió, és a dir, no va fer cap activitat que puguem 
suposar de risc ni estressant, senzillament es va dedicar a passejar, a més 
en hores de poc sol, perquè a l’estiu com sabeu els passejos dels animals 
s’han de fer en una hora on la calor no sigui elevada i els pugui comportar 
un cop de calor, i el gos va complir les seves rutines habituals, és a dir, el 
guia que el portava aquella tarda, el va posar a la seva canera, li va posar 
el seu sopar, el gos no va ingerir el sopar, va beure aigua i vam trobar 
alguna resta de vòmit a la canera a l’endemà, i malauradament quan el 
vam trobar ja estava mort. 
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El segon gos, Tom és un gos que ja havia tingut un episodi de torsió 
gàstrica feia tres anys del qual es va recuperar mitjançant operació 
veterinària, i es va recuperar fins a tal punt que continuava sent apte per 
al servei i el seu guia va ser qui ens va recomanar que no el retiréssim, en 
el seu cas, que el seu gos encara podia treballar i encara podia servir, era 
un gos socialitzat en la família del guia, és a dir, passava temporades a la 
canera de la Guàrdia Urbana i temporades al domicili del guia, fins a tal 
punt, que ara que ja havia assolit els set anys d’edat i d’entrada la seva 
jubilació estava prevista per a l’any vinent, pel 2021, el guia ja li tenia 
prevista la ubicació a casa seva, com a membre de la seva família. 

 

Perquè nosaltres, no sé si ho sabeu, però si hem de prioritzar alguna 
adopció per tal que es faci càrrec del gos, intentem que sigui dels nostres 
propis guies i les nostres guies, ara tenim una, afortunadament, un cop 
considerem que ja ha complert el seu servei i mereix una vida una 
miqueta més tranquil·la a casa, en una família. 

 

Com us deia la diagnosi és torsió gàstrica, o sigui dilatació gàstrica amb 
torsió i com us deia són episodis que lamentablement si no s’agafen en 
qüestió de mitja hora o en una hora provoquen la mort de l’animal, fins i 
tot agafant-ho amb temps provoquen la mort de l’animal de resultes de 
l’operació, i és freqüent que sigui en races grans, torno a dir, i és freqüent 
com acostumen a dir-nos els etòlegs i els veterinaris que és freqüent que 
això passi després de períodes d’estrès. El gos va estar tota la tarda amb el 
seu guia, quan dic tota la tarda és tota la tarda. Quan li vaig preguntar al 
seu guia si havia detectat algun comportament anòmal en el gos, alguna 
qüestió que pogués fer sospitar que tingués un episodi com aquest em va 
dir textualment que no. 

 

Una cosa sí que us puc explicar sobre els dos gossos, eren dos gossos que 
havien crescut plegats, de fet el Tom era més antic en la canera que el Vic, 
va ser el que el va socialitzar dintre de la canera, i havien fet com una 
relació de solidaritat, de joc, que els portava a compartir el pati d’esbarjo 
que tenim a les instal·lacions durant bastantes hores.  

 

Quan es va morir el Vic jo vaig preguntar als guies si això podia influir 
d’alguna manera amb l’estrès habitual del Tom o si li podia perjudicar 
d’alguna manera el fet d’haver perdut aquest company habitual. I el seu 



 

 

 

Consell Municipal de Convivència, Defensa i Protecció dels Animals 

 

53 

 

guia em va contestar que no tenia perquè, que no hi havia d’haver una 
afectació més enllà de la pròpia de perdre una referència que per a ell era 
habitual, sí que em va dir el guia que havia detectat petits tics que fins 
aquell moment no havia detectat en el gos, que jugava amb materials que 
habitualment no tocava com ara petites pedretes que pogués localitzar al 
pati d’esbarjo, o algun comportament d’aquests com mastegar petites 
coses i que això habitualment no ho feia, però que no ho atribuïa 
directament amb una situació d’estrès perquè el gos seguia tenint un 
comportament bastant normal dintre del seu estàndard, per dir-ho així. 

 

Aquesta és la descripció dels fets, sobre si hem amagat informació o no 
hem amagat informació, a veure, nosaltres considerem els gossos 
membres de la Guàrdia Urbana, i això vull que quedi molt clar, per 
nosaltres són companys de feina, els tractem com es mereixen els 
companys de feina, en aquest cas, si voleu va ser una decisió meva, no 
publicar en les xarxes socials la notícia que fa referència a la mort dels 
animals, perquè considerava entre altres coses que en tot cas havien de 
ser els seus guies els que em demanessin si s’havia de fer un homenatge o 
s’havia de fer alguna cosa. 

 

En el seu moment el primer guia no em va demanar que féssim cap mena 
d’actuació extraordinària, el segon guia sí que m’ho ha demanat i si m’ho 
permeteu, ho farem de portes en dintre, perquè creiem que és el que es 
mereixen els animals, un homenatge de portes en dintre de la Guàrdia 
Urbana. Jo he vist com altres cossos, Guàrdia Civil, etc. sí que fan aquests 
homenatges a les xarxes socials als seus animals, si m’ho permeteu, la 
meva opinió, com a cap de la Unitat a la qual estaven adscrits aquests dos 
companys és contrària a aquest tipus d’homenatges, per una senzilla raó, 
no considero que faci bé als seus guies, al final tindran aquest record, una 
mica negatiu de la mort de l’animal. 

 

Sobre si hem amagat informació, torno a dir, nosaltres vam donar aquesta 
notícia als briefings, que són les reunions prèvies al servei de cada torn de 
treball, per tant, tota la plantilla de la Guàrdia Urbana, com a mínim 
d’aquesta Unitat, sabia que els gossos havien mort, en una diferència de 
48 o 72 hores, perquè els briefings, com sabeu es van fer a cada torn, i és 
possible que el mateix personal no hi coincideixi. 
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És possible que els representants sindicals no se n’assabentessin, també si 
m’ho permeteu jo no soc qui informa els representants sindicals de tots 
els aspectes de la rutina ordinària de la Guàrdia Urbana. 

 

Si els representants sindicals volen informació o fer alguna pregunta jo no 
tinc absolutament cap problema en donar-los tots els detalls del que havia 
passat, però cap problema, perquè a més considero que no tenim 
absolutament res per amagar. 

 

Sobre si es donen o no es donen totes les capacitats en els guies per tenir 
cura dels animals. No tinc el mes petit dubte de la capacitat dels nostres 
guies per tenir cura dels seus animals, ni el més petit dubte. S’han dit 
moltes coses, sobre si en tenim cura, sobre si no en tenim cura, sobre si no 
estem capacitats; els sindicats han fet aquí una tasca, jo considero que la 
tasca sindical és súper important per reclamar els drets dels treballadors, 
però en aquest cas jo crec que s’ha de confiar en els agents de la Guàrdia 
Urbana i en la gent de la Guàrdia Urbana que tenim en plantilla com a 
guies canins i que estan fent una tasca que realment és molt bona. 

 

Tenim plantilla per cobrir la necessitat animal, no hi ha ara mateix cap 
defecte en aquest sentit, sí que és cert que necessitem més agents, però 
ara per ara està coberta la necessitat. 

 

D’altra banda s’ha dit en algun moment per part, penso, de la M. José 
Mata, que si hi havia alguna possible disfunció o tractament incorrecte, ho 
sento, no n’hi ha cap, com a mínim que jo hagi estat capaç de descobrir, 
així de clar, de directe i de ras. 

 

D’una altra banda, sobre el Nucli Zoològic, en efecte, ara mateix el que és 
la instal·lació de la Unitat Canina no té la declaració de Nucli Zoològic 
registrada al Departament de la Generalitat corresponent, és un defecte 
administratiu en el qual portem treballant diversos mesos, que s’ha 
endarrerit, i això és evident, no ho podem negar, qualsevol consulta al 
Departament de la Generalitat dirà que no està declarada, i que estem 
intentant esmenar. 
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De fet en el procediment habitual de fer la comunicació prèvia al districte 
de Sants-Montjuïc, queda clar, com sabeu, que l’efectivitat de la mateixa 
queda supeditada al Registre del Nucli Zoològic. 

 

Sí és cert que en el projecte executiu de construcció de tota la instal·lació, 
que és de l’any 2014, s’especifica que tota la instal·lació compleix amb 
escreix les especificitats del decret que regula els Nuclis Zoològics de 
Catalunya.  

 

Espero que amb això quedi una miqueta aclarit tot el tema de la mort dels 
animals, llevat que hi hagi alguna especificació. 

 

Altres aspectes que han anat sortint;  Al Regidor Jordi Martí m’agradaria 
aclarir-li que efectivament ja tinc la iniciativa, m’ha arribat per correu 
electrònic des de la nostra Prefectura i demà mateix adequaré l’informe 
corresponent perquè us arribi en temps i en forma. 

 

Sobre el tema del canvi de veterinari dels cavalls que ha preguntat la 
Marta Gumà, m’ha sobtat perquè la mateixa empresa que porta els cavalls 
de la unitat muntada és la mateixa que porta els gossos de la Unitat 
Canina, de fet és el mateix contracte públic, i de fet aquest contracte 
públic està en vigor, i de fet és l’empresa que porta sis anys amb nosaltres 
i que compleix amb escreix els requisits i la qualitat dels serveis, de fet en 
el contracte s’estableix, pel que fa a la Unitat Canina, per si teniu algun 
dubte sobre les cures veterinàries que se’ls donen, que cada gos ha de 
passar una revisió amb el veterinari cada dos mesos -independentment de 
les que pugui passar per qualsevol altre tipus-, són aquestes de caràcter 
preventiu. 

 

Pel que fa al tema del C/ Capçanes, aquest és un tema que el Regidor Jordi 
Martí ja ens havia consultat alguna vegada, m’havia arribat aquesta 
consulta també sobre si teníem notícies sobre baralles de gossos, la veritat 
és que a la meva Unitat en concret no havia arribat aquesta notícia però 
és un tema en el qual la Guàrdia Urbana hi té molt a dir, si podem fer 
algun tipus d’investigació i col·laborar en aquest àmbit, no dubteu que si 
ens arriba la informació ho farem. 

 

Crec que no m’he deixat cap de les qüestions que podien afectar al Cos. 
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El tema del C/ Hurtado, núm. 2, jo crec que ja s’hi ha donat resposta, però 
si cal insistiré, s’ha dit que és la comissària, és la intendent en cap del 
districte de la Unitat Territorial de Sarrià-Sant Gervasi la que va tenir 
aquesta interacció que diu la Susanna de Corazón de Paloma, ja li faré 
arribar una miqueta aquestes referències jurídiques que m’heu passat 
perquè ja ens està bé, que de tant en tant algú ens faci alguna petita 
referència, alguna petita lliçó, i escolteu, la Guàrdia Urbana no ho sap tot, 
la Guàrdia Urbana té moltes coses per aprendre, sempre estem disposats 
a aprendre i vosaltres si sou especialistes en els vostres àmbits i ens doneu 
com ara alguna referència per tal que ens puguem documentar o 
aprendre alguna cosa nova, sempre estarem disposats i disposades a 
entomar-la amb tota la bona voluntat per descomptat. 

 

Sra. Laia Bonet: Perfecte, moltíssimes gràcies Intendent, crec que ha estat 
una informació més que detallada i una mostra claríssima de la voluntat 
de transparència amb les preocupacions que s’havien compartit en la 
sessió per part d’algunes entitats. Gràcies de nou. 

 

En Xavier Patón, Gerent de la Tercera Tinència donarà resposta a algunes 
de les qüestions que s’han plantejat també. 

 

Sr. Xavier Patón: Bona nit a tothom, en tot cas intentaré ser molt breu. 
Algunes preguntes sobre les que volia fer el comentari ja ho ha fet 
l’Intendent, no insistiré, evidentment ho ha explicat molt millor que jo 
mateix. Dir per una banda que els temes del CAACB els respondrà l’Anna 
Ortonoves i la Carme Maté, totes dues, i comentar-li molt breument al 
Regidor Jordi Martí, que ha fet el comentari del tema del contacte 
telefònic amb l’OPAB; és veritat que hem tingut per una banda, ho saben 
tots, perquè ho hem viscut cadascú en els nostres àmbits, en el nostre dia 
a dia en les nostres feines, per una banda tot un tema de teletreball per a 
una part important de l’organització, que ha fet que no sempre haguem 
pogut estar a l’alçada, i per això sempre demanem des del mes de març 
que el contacte quan ha de ser el mes ràpid possible sigui per correu, 
abans comentàvem un correu electrònic de resposta, i era no diré 
immediat, però gairebé, per tant, sí que és veritat que hem tingut 
dificultats amb el tema del telèfon, que hem intentat millorar, també hem 
tingut alguna baixa en l’equip que ens ha comportat dificultats, però en 
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tot cas remarcar, i segur que ho faran també la Carme Maté i l’Anna 
Ortonoves, que l’equip està operatiu, i que sempre és més fàcil si el 
contacte es via correu electrònic doncs ara avui en dia el telèfon mòbil el 
portem a tot arreu, i és més fàcil el poder contactar per aquí. 

 

Crec Regidora que eren els temes, perquè els altres ja els havien respost, 
si m’he deixat algun, que pot ser, perquè hi ha hagut moltes intervencions, 
em disculpareu i torno ha agafar la paraula. 

 

Quant al nou CAACB, el Regidor Martí preguntava pel nou CAACB, és 
veritat, em sembla que ho vam dir en un altre Consell, que el capteniment 
d’aquest Govern és disposar tota la tramitació del nou CAACB, crec que 
vam recordar que tota la tramitació administrativa, tota la tramitació 
urbanística ja s’havia fet per part de les diferents Administracions, també 
per part de la Generalitat de Catalunya, cosa que ens n’alegrem, 
evidentment, i ara el que estem fent, per una banda, en l’àmbit de 
Montcada és començar a treballar el model de gestió, vostès saben, ho 
sap millor que ningú el Regidor Jordi Martí, perquè va ser qui ho va posar 
en marxa, que l’emplaçament del nou CAACB serà al terme municipal de 
Montcada i Reixac, just el que seria per sota, per entendre’ns del 
Cementiri de Collserola, i el que estem fent amb Moncada, un dels acords 
a què es va arribar, crec, Regidor vostè em corregirà si no és així, en 
l'època del propi Regidor, és que hi hagués un model de gestió compartit 
entre les dues Administració per tal que poguéssim col·laborar en tota la 
gestió dels animals que hi fossin.  

 

Estem començant per aquesta via, la nostra intenció és dedicar una part 
important de l’any 2021 a fer aquesta funció, que és una funció 
complicada, perquè hi ha tot un tema jurídic administratiu no menor, no 
som una mancomunitat, i hem de buscar el mecanisme a les dues entitats 
locals per fer la nostra feina i que no hi hagi impediments legals, amb la 
idea que durant l’any 2022 puguem fer la licitació, com també deia el 
Regidor Martí. 

 

És evident que hi ha hagut uns endarreriments, també deguts a les 
dificultats de la pròpia pandèmia, però insisteixo, a dia d’avui, la voluntat 
del Govern és absoluta i abans d’acabar el mandat la voluntat és tenir en 
marxa les obres del nou CAACB, per poder-lo posar en marxa, això sí, com 
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crec que ja havíem dit en alguna altra ocasió, durant el mandat següent 
perquè no arribarem a temps a tenir-lo en aquest. Gràcies Regidora, 
gràcies Regidor. 

 

Sra. Laia Bonet: Perfecte, gràcies Xavier. Carme Maté, tens la paraula per 
les preguntes. 

 

Sra. Carme Maté: Molt bé. Contesto breument els problemes que 
apuntava l’Àngela de les àrees d’esbarjo per a gossos, els problemes de 
manteniment; estem en contacte amb Parcs i Jardins perquè ens estan 
prioritzant les qüestions de manteniment, en som molt conscients, tenim 
una reducció perquè hem de treballar amb brigades, amb torns molt 
tancats per poder atendre tots els problemes que tenen de manteniment 
de les àrees i que davant d’altres coses estan prioritzant les àrees 
d’esbarjo. 

 

Respecte a augmentar la pauta de desinfecció que és mensual, es pot 
plantejar, això són tasques de manteniment que fa l’equip de Parcs i 
Jardins, ho podem plantejar, perquè la desinfecció sí que es fa una vegada 
cada mes, però la neteja és diària, i això ho fan les brigades que treballen 
conjuntament amb l’equip de neteja, són qüestions que es poden 
plantejar i prioritzar, però enteneu també, que degut a les condicions en 
les que estem de pandèmia els equips tant de neteja com de Parcs i 
Jardins que fan el manteniment treballen amb torns i amb bombolles 
tancades i que quan es produeix malauradament algun positiu en un 
d’aquests equips es desmunta tota la pauta que tenen creada per fer les 
reparacions i per fer les neteges, i en són conscients i ens tenen prioritzats 
perquè mantenim contacte amb ells, però de totes maneres els 
informarem que hi ha determinats punts on es requereix un esforç més 
important. 

 

Respecte al que proposaves quant als enverinaments i de com extrapolar i 
comunicar el que estem fent no només endreçant en el districte d’Horta-
Guinardó, dir-vos que estem treballant amb Guàrdia Urbana en el protocol 
per poder tenir exactament aquest protocol i després poder-lo compartir 
arreu i que en sigueu coneixedors i a dintre del protocol també hi 
contemplarem la possibilitat de fer les necròpsies i integrar aquest servei 
en aquesta informació que és bàsica i que pensem que és prioritària 



 

 

 

Consell Municipal de Convivència, Defensa i Protecció dels Animals 

 

59 

 

perquè puguem actuar bé i puguem perseguir si hi ha una acció penal 
d’aquest estil perquè no es destrueixin proves i tinguem tota la traçabilitat 
del procés. 

 

Ara si us sembla, l’Anna Ortonoves dona resposta als altres temes. 

 

Sra. Laia Bonet: Endavant Anna. 

 

Sra. Anna Ortonoves: Si, molt ràpid. Pel que fa als temes que ens 
comentava el Jaume de Rescat, comentar-vos que he pres molt bona nota 
de tot el que ens diu que està pendent, intentem ser el més àgils possible 
a l’hora de donar aquestes respostes, malauradament la gestió de tots els 
temes de denúncies és laboriosa i volem fer-ne un seguiment acurat, però 
hem pres molt bona nota de tot el que ens ha dit i farem aquest 
seguiment amb l’entitat de manera doncs directa i constant. 

 

El tema del contacte de l’OPAB ja l’ha explicat el Gerent i entenc que amb 
el seguiment d’aquests temes que tenim pendents de denúncies donaríem 
per rebuda aquesta aportació de Rescat. 

 

Sra. Laia Bonet: Anna, jo crec que tenies un tema de coloms que volies 
contestar. 

 

Sra. Anna Ortonoves: Sí, l’apuntava l’Intendent Guerrero també, és al C/ 
Hurtado, sí, Regidora. 

 

Sra. Laia Bonet: És cert, sí, tota la raó Anna, gràcies. 

 

Hi quedaven, si no m’equivoco, algunes qüestions per tocar, hi ha hagut 
diverses preguntes sobre els dofins. Els dofins estan bé, que és el més 
important, els dofins van arribar bé i segueixen bé, molt ben 
acompanyats, sabeu que van estar no durant dies sinó setmanes 
acompanyats per veterinaris i cuidadors d’aquí del Zoo, que ja van viatjar 
amb ells, una part va tornar, uns altres van estar allà i durant setmanes 
van estar acompanyats encara per cuidadors d’aquí, i estan sent 
acompanyats en tot moment pels equips d’allà, molt ben acompanyats i la 
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veritat és que s’han trobat com a casa al cap de poques setmanes, ens 
diuen des d’allà que se sentien realment com si portessin molt més temps. 

Havien socialitzat molt bé amb la resta que compartien la mateixa àrea, i 
que s’havien integrat en la família amb molta més facilitat que fins i tot 
s’imaginaven, per tant, bones notícies respecte a això, que era important, 
doncs més enllà de complir amb el compromís que la ciutat fos lliure de 
cetacis, és molt important, com arriben i com estan i com s’integren en la 
nova ubicació. 

 

La Yolanda preguntava pels gats de l’espigó, els gats de l’espigó és un 
maleït cas que ens va indignar absolutament a tots els que estem aquí, 
puc parlar amb aquesta contundència, i que, per tant, d’acord amb els 
informes de l’OPAB l’Ajuntament es va personar com a acusació popular, 
per tant, estem personats, i senzillament jo crec que la Yolanda feia 
referència que hi havia el judici, i no érem part perquè no hi érem allà, no 
hi érem allà perquè la lletrada tenia el mateix dia un altre judici que no es 
va poder ajornar, però en tot cas s’havia avisat que no hi seria i en tot cas 
l’acusació hi és i per tant els escrits s’han presentat i per tant darrere hi ha 
també tota la pressió dels serveis jurídics de la casa pel que fa a aquest 
malaurat cas. 

 

Sr. Xavier Patón: Si em permets, només apuntar que no estem en fase de 
judici, estem en fase d’instrucció encara. 

 

Sra. Laia Bonet: Perdó, jo he dit judici, però era la fase d’instrucció 
efectivament, no estem encara en fase de judici. 

 

S’ha preguntat també per l’ordenança, l’ordenança s’està treballant, hi 
havia hagut alguna intervenció que deia que no s’havia fet res, informar 
que sí que s’ha fet, probablement no, segur, més del que es veu. 
Senzillament és que abans que s’aprovin cadascuna de les peces, 
cadascuna de les eines que introduïa com a nova l’ordenança hi ha 
d’haver una feina feta.  

 

És cert, i ho sabíem, que la pandèmia i el confinament ens impactaria, i 
vam calcular que un mínim de quatre mesos de retard el tindríem, i 
efectivament hi som en aquest retard, una miqueta més, perquè no hem 
arribat a estar nets de restriccions de mobilitat i per tant ens han obligat a 
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lògiques de teletreball, a confinaments, que l’equip estigués incomplert 
pel que comentàvem ara de quarantenes puntuals, i tot plegat això afecta, 
però s’han elaborat ja projectes, un projecte d’hàbitat i s’està treballant 
un projecte d’espècies, que ja sabeu que són les dues eines fonamentals 
que introduïa l’ordenança. 

 

Després a mes a més s’ha donat ja sortida a un altre tema:  

 

Estem pendents de la convocatòria del Comitè Científic i d’Ètica, ja sabeu 
que és una de les previsions de la nova ordenança,  ja es van designar els 
seus membres i, per tant, està pendent per a les properes setmanes la 
reunió constitutiva del Comitè Científic i d’Ètica que el primer que haurà 
de fer és analitzar i aprovar el Reglament de funcionament del propi 
Comitè. 

 

Per tant, sí que s’ha treballat, el que passa és que, com podeu veure, 
formalment no hi ha hagut les aprovacions encara però la feina està feta 
en part i fent-se amb la resta, i per tant ben aviat en començarem a veure 
els resultats, malgrat el retard que no vull deixar de comentar, perquè és 
obvi, no ha pogut ser d’una altra manera i tan de bo hagués estat la 
situació diferent i ens hagués permès anar amb un calendari com el que 
prevèiem i que ja hauria portat a l’aprovació a hores d’ara no d’un sinó de 
dos projectes d’hàbitats i de la posada en marxa del Comitè Científic i 
d’Ètica fa un mesos. 

 

I finalment el tema de les ZUC; el que hem fet és reprendre la feina que 
s’havia fet en el passat mandat, actualitzar els llistats, sabeu que hi ha 
hagut ja una feina intensa de determinació de quines eren aquestes àrees 
que de fet reflecteixen la voluntat, diguem-ho així, del que haurien de ser 
les àrees ideals de convivència entre veïns i gossos en la nostra ciutat. 

 

Hi creiem absolutament amb aquesta lògica, i per tant el que hem volgut 
fer és garantir que aquella feina que s’havia fet de designació i d’ubicació 
de les ZUC el passat mandat, continuava sent ben acollida des de cadascun 
dels districtes o en alguns dels districtes s’indicava potser alguna 
necessitat de canvi, ha estat així, en algun dels districtes se’ns ha indicat la 
necessitat de canvi, també hem hagut de tenir en compte una situació 
sobrevinguda, que tots haureu viscut les darreres setmanes, que és que 
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amb el començament del curs les escoles han requerit de més espais 
lliures per poder esbargir-se la canalla a les hores del pati, i sovint aquests 
espais lliures han estat en parcs, o en jardins o en places, que en alguns 
casos coincidien en zones que s’havien indicat des del districte que allí s’hi 
volia col·locar una ZUC, per tant, també estem integrant aquesta 
informació ara, per poder acabar de treballar els mapes, que és en el 
moment en el qual ens trobem. 

 

Per tant comptem, en qualsevol cas, que començarem l’any 2021, d’aquí 
sis setmanes, que començarem any nou, amb un mapa molt més ajustat i 
molt més aterrat a les necessitats actuals de ZUC que hauran estat 
validades per tots els districtes i per tant comptem que el Decret 
d’Alcaldia, que les ha de posar en marxa, arribarà durant l’any vinent, i 
contents que així sigui, malgrat el retard efectivament que hi ha hagut en 
la delimitació de les ZUC. Però jo crec que això podrà començar a 
implementar la filosofia que hi havia darrere de la modificació de la 
OPTVA que preveia aquestes Zones d’Usos Compartits, com a zones 
nuclears, diguem-ho així, en termes de convivència a la nostra ciutat. 

 

Aquest és l’estat de la situació que volia compartir amb vosaltres. 

 

Crec que tenim tots els temes posats sobre la taula, en tot cas, contents 
d’haver-los pogut abordar amb la calma que ho hem pogut fer i que el 
debat hagi estat ric com ho ha estat i gràcies per la vostra participació. 

 

Esperem efectivament que a principis d’any, quan entrem en el primer 
trimestre, celebrem el proper Consell ordinari i puguem avançar-vos, ja 
amb detall, les previsions com us dèiem, tant de com estan les ZUC com 
de la Mesura de Govern, que hem compartit amb vosaltres, que estem 
treballant. 

 

Us sembla que ho deixem aquí? Gràcies de nou per ser-hi i per ser-hi fins a 
tan tard i per aportar les vostres preocupacions i els temes que us trobeu 
en el vostre dia a dia i que fan també que puguem ser-hi més a prop de la 
realitat de totes aquestes problemàtiques des de la ciutat. Gràcies, i 
cuideu-vos. 
 
Hora final: 20:35h 


